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سرمقاله

بویـــژه شـــهدا  خاطـــره  و  یـــاد  هـــوادار   دنیـــای 
 آیـــت الله »محمـــد صدوقی«چهارمین شـــهید محراب 
کـــه ۱۱ تیرماه ۱۳۶۱ توســـط منافقین کـــوردل به مقام 

شـــامخ شـــهادت نائل گشـــت را گرامی می دارد.

خبر
گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

جزییات نرخ گذاری ارزی بلیت 
هواپیما برای اتباع خارجی

بین الملل  امور  و  هوانوردی  معاون   - خوشخو«  »حسن 
خبرگزاری  با  گفت وگو  در  کشوری-  هواپیمای  سازمان 
»ایسنا« درباره نرخ گذاری ارزی بلیت هواپیما برای اتباع و 
مسافران خارجی اظهار کرد: تصمیمی که درباره محاسبه 
به  خارجی  مسافران  و  اتباع  برای  هواپیما  بلیت  نرخ 
نرخ ارزی گرفته شده تصمیم ایرلاین ها بوده و سازمان 
هواپیمایی کشوری به صورت مستقیم در قیمت گذاری ها 
دخالت نمی کند چرا که با توجه به برنامه پنجم توسعه 
سازمان برنامه ای برای تعیین قیمت بلیت هواپیما ندارد.
اگر  البته  کرد:  اضافه  وی  هوادار«؛  »دنیای  گزارش  به 
شرکت های هواپیمایی در گذر زمان نیاز به افزایش قیمت 
بلیت هواپیما داشته باشند براساس قانون باید درخواست 
پس  و  کنند  اعلام  هواپیمایی  عالی  شورای  به  را  خود 
ایرلاین ها  درباره درخواست  ارزیابی در شورا  و  بررسی  از 

تصمیم گیری شده و نتیجه نهایتا اعلام می شود.
چرا قیمت بلیت هواپیما برای خارجی ها ارزی شد؟

هواپیمای  سازمان  بین الملل  امور  و  هوانوردی  معاون 
کشوری درباره چرایی نرخ گذاری ارزی بلیت هواپیما برای 
اتباع و مسافران خارجی ادامه داد: در این مورد دو رویکرد 
وجود دارد یکی این که سوخت یارانه ای که به شرکت های 
هواپیمایی داده می شود بهتر است به شهروندان ایرانی 
اینگونه  نیز  دیگر  کشورهای  در  و  کند  پیدا  اختصاص 
است که خدمات و کالایی که به شهروندانشان می دهند 
دارد.  گردشگران  و  مسافران  به  نسبت  متفاوتی  نرخ 
دومین رویکرد این است که پیش از اجرای این تصمیم 
چارترکننده ها عمده سود از محل فروش بلیت هواپیما را 
به جیب می زدند به عنوان مثال مسافرانی که از عراق وارد 
پرواز، هتل  را که شامل هزینه  کشور می شوند پکیجی 
و غیره است را خریداری می کنند و بررسی های سازمان 
به جیب  این پکیج  هواپیمایی نشان می دهد که سود 
یکسری چارترکننده می رود و در واقع آن ها از سوبسید 
یارانه ای استفاده می کنند، اما در این تصمیم مقرر شد 
اتباع و  ارزی شدن نرخ بلیت هواپیما برای  تا در قبال 
مسافران خارجی، ایرلاین ها اجازه دو نرخی کردن آن را 
در  هواپیما  بلیت  عرضه  به  ملزم  تنها  و  باشند  نداشته 

سایت های خودشان هستند.
بلیت  ارزی  نرخ گذاری  برای  جدید  دستورالعمل های 

هواپیما
وی اضافه کرد: از سوی دیگر مسافران ایرانی که به هنگام 
و مسافران  ملی  کد  ارائه  به  ملزم  هواپیما  بلیت  خرید 
خارجی ملزم به ارائه شماره گذرنامه هستند و شرکت های 
هواپیمایی براساس این تصمیم جدید باید یک نسخه از 
گذرنامه مسافران خارجی را آرشیو کنند تا دستگاه های 
نظارتی مانند سازمان نظارتی بتواند مراحل فروش بلیت 
را  خارجی  مسافران  و  اتباع  به  ارزی  نرخ  به  هواپیما 

راستی آزمایی کند.
خوشخو در پاسخ به سوالی مبنی بر این که بهتر نبود به 
جای ارزی شدن نرخ بلیت هواپیما چارترکننده ها را حذف 
یا دست آن ها را از این سوء استفاده کوتاه می کردیم، گفت: 
مدل بیزینس چارتری یک مدل رایج در کشورهای دیگر 
برای شرکت های  را  از مسیرها  است که می تواند برخی 
هواپیمایی در قبال فروش تور و ایجاد جذابیت های این 
چینینی، اقتصادی کند اما سازمان هواپیمایی کشوری 
از  را چه  استفاده ها  زمینه می تواند جلوی سوء  این  در 
طریق چارترکننده ها و چه از سوی ایرلاین ها و آژانس های 
هواپیمایی بگیرد که آیین نامه ها و دستورالعمل های صادر 
اگر شرکت های هواپیمایی  و  راستاست  شده در همین 
قیمت بلیت هواپیما در مسیرهای داخلی را بالاتر از نرخ 
تعیین شده در شورای عالی هواپیمایی )مصوبه آذرماه 
سال ۱۴۰۰( عرضه کند مسلما با آن ها برخورد خواهیم کرد 
و در این زمینه قانون گذار اختیار مجازات را به سازمان 
هواپیمایی کشوری داده که می تواند از لغو مجوز پرواز 
تا لغو مجوز تاسیس ایرلاین متفاوت باشد. در این زمینه 
عرضه  اجازه  هواپیمایی  تا شرکت های  می کنیم  نظارت 
بلیت هواپیما به صورت دو نرخی در سایت های مختلف 
را نداشته باشند و تنها هنگامی که یک مسافران خارجی 
شماره گذرنامه خود را در سایت ایرلاین وارد می کند نرخ 

دیگری به او نمایش داده شود.

نقل قول

»صادق ستاری فرد« -سخنگوی آموزش و پرورش- با انتشار پیامی در صفحه کاربری 
توییتر خود نوشت: دیروز آخرین نشست بررسی آیین نامه رتبه بندی با حضور وزیر و 

برخی از اعضای محترم هیات دولت برای رفع ابهامات و اتخاذ تدابیر اجرایی برگزار 
شد و آیین نامه در مسیر ابلاغ قرار گرفت. وزارت خانه و سازمان برنامه وبودجه 
همراهی لازم وآمادگی کامل برای اجرای نظام  رتبه بندی را دارند.گفتنی است؛ 
آیین نامه رتبه بندی که مطالبه چندین ساله معلمان است، وزارت آموزش و 
پرورش بررسی و رفع ایرادات لوایح این طرح را در چند ماه گذشته برای همه 

معلمان رسمی و پیمانی به کار گرفت. این طرح ویژه معلمان رسمی 
و پیمانی است. آن دسته از معلمانی که ۳۰ سال سابقه خدمت به 
بالا تا ۳۵ سال دارند نیز از امتیاز بیشتری نسبت به سایر مشمولان 
برخوردارند. در مجموع هر معلم رسمی و پیمانی با بیش از ۲ سال 

سابقه کار می تواند از مزایای طرح رتبه بندی برخوردار شود. بر اساس نظام رتبه بندی، 
سنجش صلاحیت معلمان طبق شایستگی های عمومی، تخصصی و حرفه ای انجام 
می شود.شایستگی های عمومی شامل شرایط عمومی استخدام بر اساس مقررات 
استخدامی مورد عمل، شایستگی های تخصصی شامل رشته، مدرک تحصیلی، 
دانش موضوعی مرتبط با محتوای تخصصی دروس آموزشی و امور تربیتی، 
روش ها و فنون تدریس و هدایت و نظارت آن و شایستگی های حرفه ای شامل 
اخلاق حرفه ای، توانایی ها و مهارت های آموزشی، پرورشی و پژوهشی )کاربردی 
و مساله محور( بر اساس آزمون های الکترونیکی می شود.مشمولان 
در صورت کسب صلاحیت ها و داشتن شرایط مربوط، می توانند به 
رتبه بالاتر ارتقا یابند و از مزایای جدول افزایش امتیازات موضوع 

این تصویب نامه برخوردار شوند. 

»سخنگوی آموزش و پرورش«:

گرفت قرار  ابلاغ  مسیر  در  معلمان  بندی  رتبه  نامه  آیین 

بارها و بارها همین  جا و در همین جریده گفتیم و نوشتیم و 
خواهیم گفت و نوشت که رسالت قلم و نویسنده، هم دیدن 
عیوب و ضعف هاست و انگشت اشارت به  سمت آن گرفتن و 
در جمیع  توانایی  های مسئولان  و  نقاط قوت  نشان  دادن  هم 
جهات اعم از اجتماعی و اقتصادی و سیاسی و بر دست گرفتن 
و بر آفتاب انداختنشان. چه  بسا در این دورانی که رسانه  ها چه 
در فضای حقیقی و چه در فضای مجازی، پر شده از سیاهی و 
سپید بودن و سپیدی را نشان  دادن در بحث رسالت قلم، بیش از 
همیشه اهمیت داشته باشد؛ چرا که در چنین هجمۀ سیاهی که 
قطعا هدف آن ربودن امید مردم و آن دسته از مسئولان صالحِ 
کشور است و دست  های ناپاک هر نداری و ناکارآمدی  ای را بعضا 
چند برابر بزرگتر و سیاه  تر هم نشان می  دهند، قطعا بر دست 
گرفتن راستی  ها، درستی  ها، سپیدی  ها و داشته  هایمان حتی فراتر 
از رسالت قلم، یک وظیفۀ ملی-میهنی است که هر نویسنده و 

روزنامه  نگاری باید به آن توجه ویژه  تری داشته باشد.
القصه...

پیرو آنچه گفتم و با توجه به هفتۀ »قوه قضائیه«، نیک دیدم که 
از یکی از بهترین داشته  هایمان در همین استان خودمان بگویم. 
داشته  ای که بسیاری شاید بخاطر عدم اطلاع  رسانی حرفه  ای از آن 
بی  خبرند.بله، بسیاری نمی  دانند که مجموعۀ دادگستری استان بویژه 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از جرایم در همین سالی که گذشت 
و در امتداد آن، در سال جدید با استفادۀ حداکثری از ظرفیت  های 
قانونی، بسیاری از جرایم غیرخشن و کیفری را حبس  زدایی کرده و 
بسیاری از محکومانی که تا به امروز بخاطر جرایم کوچک غیرکیفری 
و خشن راهی زندان و محبس می  شدند را با شاغل  ساختن آن  ها 
از  نفر( مانوری درخشان  بر ۲۰۰  اشتهارد)بالغ  در شهرک صنعتی 
رأفت اسلامی از خود به نمایش گذاشته است. حال با استمداد از 
روزآمدترین روش  ها و تکنولوژی مدرن در قالب پابندهای الکترونیک، 
شماری از این محکومان حبس خود را در خانه و منزل و بیرون 
از زندان می گذرانند که این  مقوله هم در حفظ آبروی افراد کمک 
شایانی می  کند و هم معیشت خانوادۀ خاطی آسیب کمتری می  بیند 
و هم باعث عدم نشستن بزه در تاروپود این افراد بخاطر رفتن به 
زندان و تعامل با خلافکاران سابقه  دار می  شود. قسمت قابل  توجهی از 
احکام دیگر هم برای جرایم سبک غیرخشن و کیفری بجای زندان و 
بند، احکامی چون انجام خدمات اجتماعی رایگان عام  المنفعه به  سود 
عامۀ مردم می  گیرند که این هم فواید خاص خودش را در جامعه 
دارد و ضمن بازدارندگی کافی برای جرایم سبک، اسباب نفع جمعی 
مضاعف برای کلیت جامعه می  شود و باز هم خوشبختانه در همین 
یکی دو سال اخیر شمار قابل  توجهی از افرادی که به اعدام محکوم 
شده بودند، به  مدد قوه قضائیه و تشویق به عفو و رأفت اسلامی، 
در کنار کمک خیرین و مردم استان، از سوی اولیای دم رضایت 
گرفته  اند و از دار مجازات رهایی یافته  اند تا غمی مضاعف به جامعه 
تزریق نشود. در کنار این  ها، جدیت و تلاش مضاعف این  مجموعه در 
راستای تسریع در رسیدگی به پرونده  های کثیرالشاکی و صدور احکام 
نوین و شایستۀ توجه در رد مال از سوی محکومان با لحاظ  کردنِ 
کاهش ارزش پول و به  تبع قدرت خرید وجوه اخذ شده از مردم 
به  نسبتِ زمان وقوع جرم تا زمان پرداخت به شاکیان، رفع موانع از 
حریم رودخانۀ کرج و مهم  تر از آن، جلوگیری و رفع تصرف اراضی 
ملی و منابع طبیعی و هوشمندسازی در پیشگیری و مقابله با تغییر 
کاربری  ها با سامانه  های آنلاینِ طراحی  شده در استان، جملگی گواهِ 
خدمتگزاری تام و تمامِ سنگر عدالتخانۀ البرزِ عزیزمان است. به این  ها 

اضافه کنید کثیری از پرونده  هایی را که بخاطر اختلافات کوچک 
مالی و حقوقی بین افراد ایجاد شده بود و باعث افزایش عجیب 
و حجیم  شدنِ شکات و متشاکیان در این بخش گردیده بود، که با 
سرانگشت تدبیر و به  شکل ریش  سفیدی و صد البته در زیر چتر قانون 
حل اختلاف، حل-و  فصل شده و به رضایت و رضامندی مردم ختم 

شده است. در بخش پیشگیری از جرم هم واقعا با روی  کارآمدن 
افرادی خدوم، کاری شده کارستان و ارتکاب جرایم و بزه به  شکل عام، 
سیری بشدت نزولی را پیموده است؛ که این مسئله به  خوبی و کاملا 
در آمارها مشهود است و کاهش قابل توجه میزان جرایم، آن هم در 

زمانۀ فشارها و مشکلات بسیار اقتصادی و اجتماعی ضمن اینکه 
از فهم بالای شهروندان خبر می  دهد، واقعا جای تمجید از مسئولان 
قضایی استان بویژه بخش پیشگیری در قوه قضائیه هم دارد. شاید 
جالب  ترین بخش ماجرا این باشد که قوه قضائیه و بخصوص 
دادگستری استان پا فراتر از این  ها که گفتم هم گذاشته و ماورای 
وظیفۀ ذاتی خود حتی به کسب و کار و معیشت مجرمین بعد 
از آزادی هم ورود جدی کرده! واقعا باید آفرین گفت به مسئولان 
قضایی استان در زمانه  ای که دشمن امیدش به ناکارآمدی  هاست 
و با دیدن کوچکترین زخمی برای عفونی  کردن آن خیز بر می  دارد و 
فریاد سیاهی بر سر می  دهد، اینچنین توانا ظاهر شده  اند و دستِ 
دشمن را برای ضربه  زدن از این ناحیه خالی کرده  اند. شخصا ضمن 
تشکر فراوان از مسئولان خدوم دادگستری استان که بواقع چنان 
سربازان راستین فرشتۀ عدالت و ملت بزرگ ایران و این خاک والا و 
آسمانی ظاهر شده  اند و با تبریک روز قوه قضائیه به این عزیزان، امید 
دارم که این رویۀ درست و شریف همینطور با قوت ادامه پیدا کند 
و سقف توانایی  های مسئولان قضایی استان و حتی کشور نباشد 
و عدالتخانۀ ما بواقع جایی باشد که در آن عدالت، در عالی  ترین 
شکل آن اعمال می  شود و دست زالوصفتان اقتصادی و سیاسی 
و اجتماعیِ دانه  ریز و درشت )بخصوص دانه درشت!( به  کل از 
سفرۀ اقتصادی و سپهر سیاسی و اجتماعی ملت و کشور کوتاه 
و دور شود. امید ما در جنگ ترکیبی که دشمن علیه این ملت و 
کشور و انقلابش براه انداخته بدرستی به شما نگهبانانِ سپیدی 
در سنگر عدالتخانه است. پس لطفا همین صراط را ادامه دهید 

و نا امیدمان نکنید...

 پاسداران سپیدیمدیرمسئول
 در سنگر عدالتخانه 

بله، بسیاری نمی  دانند 
که مجموعه دادگستری استان 

بویژه معاونت اجتماعی و پیشگیری 
از جرایم در همین سالی که گذشت و در 

امتداد آن، در سال جدید با استفاده حداکثری از 
ظرفیت   های قانونی، بسیاری از جرایم غیرخشن و کیفری 
را حبس  زدایی کرده و بسیاری از محکومانی که تا به امروز 

بخاطر جرایم کوچک غیرکیفری و خشن راهی زندان و 
محبس می  شدند را با شاغل  ساختن آن  ها در شهرک 
صنعتی اشتهارد)بالغ بر ۲۰۰ نفر( مانوری درخشان 

از رأفت اسلامی از خود به نمایش 
گذاشته است.
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اندرحکایت ضعف مفرط کارشناسی؛

علمِ »اقتصاد«، نه فریب است و نه دستور می پذیرد

اجتماعی

 

صنعت

خودرو کم و بازار در انتظار مذاکرات و دلار؛

۴ سناریو برای پیش بینی 
قیمت خودرو در آینده

کشور  بازار  در  خودرو  قیمت  نوشت:  »تجارت نیوز« 
در  بازار  البته  می کند.  تجربه  را  نوساناتی  همچنان 
وضعیت رکودی قرار دارد. کارشناسان پیش بینی های 
متفاوتی از روند قیمت ها در آینده دارند. »فیروز نادری« 
-کارشناس صنعت خودرو- در گفتگویی گفت: در حال 
حاضر بازار در شرایط رکود کامل است و خرید و فروشی 
تغییر  نیز  روز گذشته  در طی چند  نمی گیرد.  صورت 
چندانی در قیمت ها دیده نشد. به نظر می رسد در طی 
یک تا دو هفته آینده، روند بازار به همین شکل رکودی 

ادامه داشته باشد.
اما برخی کمبود عرضه خودرو به بازار را عامل افزایش 
-مدیرعامل  مدنی«  »سعید  می دانند.  قیمتی  نوسان 
بود،  کاهشی  تولید  گفت:  گفتگویی  در  سایپا-  اسبق 
اما نسبت به سال گذشته خودروهای ناقص کمتری 
تولید شد. در نتیجه میزان عرضه خودرو به بازار نسبت 
به سال گذشته نه تنها کاهش نیافته، بلکه به صورت 

افزایشی بود.
همچنان  بازار  در  گفت:  عرضه  میزان  با  رابطه  در  او 
کمبود  با  و  نیست  برقرار  عرضه  و  تقاضا  بین  تعادل 
خودرو مواجه هستیم. اختلاف قیمت بین کارخانه و 
بازار نیز باعث به وجود آمدن تقاضای کاذب در بازار 
می شود. این فرایند بر قیمت ها تاثیرگذار خواهد بود 
این کاهش  اما  افزایش می دهد.  را  و نوسان قیمتی 
در سامانه  از فروش  اعم  نوع فروشی،  بر هیچ  تولید 
یکپارچه تخصیص خودرو یا فروش بدون قرعه کشی 
خودروسازان، تاثیری ندارد. زیرا همانطور که گفته شد، 
به دست  و خودرو  نشد  برطرف  مشکل کمبود عرضه 

مصرف کننده واقعی نمی رسد.
فعلی  سیاست های  از  یک  هیچ  داد:  توضیح  مدنی 
صنعت خودرو تا کنون تغییری نکرده است. در نتیجه 
بازار به روال گذشته خود ادامه می دهد و متناسب با 
نرخ دلار قیمت ها نیز نوسانی می شود. اما عاملی که در 
قیمت ها تاثیرگذار خواهد بود، آزادسازی واردات خودرو 
به کشور و همچنین لغو قیمت گذاری دستوری است. 
در حال حاضر خرید و فروش چندانی در بازار صورت 
نمی گیرد. زیرا خریداران منتظر اخبار آزادسازی واردات 
هستند. اگر واردات خودرو به کشور آزاد شود، عرضه 
نوسان  تعادل می رسد. همچنین  به  بازار  در  تقاضا  و 

قیمتی در خودروهای داخلی نیز کاهش می یابد.
همچنین، »عماد جعفری« -کارشناس صنعت خودرو- 
گفت: علی رغم کاهش نوسانات نرخ ارز، بازار خودرو در 
شرایطی است که تمایل کاهش ندارد. اما بازار همچنان 
در رکود است و خرید و فروشی صورت نمی گیرد. اکثر 
است.  کم  خریدار  و  هستند  فروشنده  بازار  در  افراد 
این رکود در حدی است که کاهش نرخ ارز نیز دیگر 

تاثیرگذار در قیمت ها نیست.
خودرو-  صنعت  -کارشناس  صدرایی«  »بابک  البته، 
و  می داند  تاثیرگذار  قیمت ها  در  را  وین  مذاکرات 
می گوید: قیمت خودرو متاثر از مذاکرات وین و نتیجه 
و تاثیر نهایی آن بر قیمت ارز است. این دو عامل سریعا 
تاثیر خود را در بازار نشان می دهند. اما در حال حاضر، 
بازار با شروع مجدد مذاکرات بازار کمی امیدوار به نظر 
می رسد. به لحاظ روانی نیز دلار کمی کاهش داشت. 
اما همچنان باید منتظر نتایج نهایی این مذاکرات و 

مشاهده تاثیر آن بر قیمت ها باشیم.

حذف ارز ترجیحی و انتقال یارانه ها به انتهای زنجیره 
در  که  بود  مسائلی  مهم ترین  از  یکی  مصرف کننده 
ماه های ابتدایی سال ۱۴۰۱ به وقوع پیوست، این مسئله 
از آن جهت که روی زندگی مردم تاثیر مستقیم داشت، 
دولت سیزدهم  واقع  در  بود؛  اهمیت  با  و  مهم  بسیار 
به جای تداوم سیاست دولت قبل در سرکوب قیمت 
و هدر دادن ذخایر ارزی کشور، اقدام به واقعی سازی 
قیمت ها و همچنین جبران اثر رشد قیمت با پرداخت 

یارانه مستقیم به مردم کرد. 
در  تورم  از  جدیدی  موج  شاهد  اخیر،  هفته های  در  اما 
سکه،  ارز،  مثل  مختلف  بازارهای  در  که  بوده ایم  کشور 
مسکن، خودرو، لوازم خانگی و... براحتی قابل مشاهده 
تیم  ضعف  و  بین المللی  تنش های  افزایش  است. 
اقتصادی دولت را می توان عامل اوج گیری تورم دانست. 
البته عوامل دیگری مانند شوک های عرضه مثلًا افزایش 
از  ناشی  وارداتی  تورم  یارانه ها،  مردمی کردن  ارز،  نرخ 
باعث  نیز  جهان  در  خوراکی  کالاهای  قیمت  افزایش 
افزایش تورم شده است. برخی کارشناسان اقتصادی علت 
دیگر رکوردشکنی تورم را ضعف مفرط کارشناسی می دانند 
و تبعات اقدام های اقتصادی دولت تراز انقلابی که بنا 
بود صدای مستضعفان باشد، حالا به نظر می رسد کابوس 

مردم به خصوص قشر فقیر جامعه ایران شده است. 
برجای  تاریخی  رکورد  اگرچه  هم  خردادماه  تورم  نرخ 
گذاشته است، مسئله  جدیدی نیست و امیدی به توقف 
روند تصاعدی آن وجود ندارد. بی تردید بخش مهم تورم 
است  پولی  پایه  و  نقدینگی  رشد  دلیل  به  ما  کشور  در 
مطلوب  وضعیت  به  بازگشت  برای  گام  مهم ترین  که 
اقتصادی کنترل نقدینگی است. به بیان بهتر، دولت ابتدا 
از  پیش  سال های  به  را  اقتصادی  رشد  کند  تلاش  باید 
۹۷ بازگرداند و پس از آن به سمت تک رقمی شدن تورم 
حرکت کند. البته در دولت سیزدهم تعامل بانک مرکزی و 
دولت در خصوص انضباط مالی انجام شده تا تورم کنترل 
شود. یقینا تداوم کنترل تراز مالی دولت و محدود شدن 
رشد شاخص های پولی، بازگشت تورم به مسیر نزولی را 
تضمین می کند و با اقداماتی نظیر اصلاح نظام بانکی، 
کنترل رشد مقداری ترازنامه بانکها، عدم استقراض دولت 
برنامه  از تنخواه  گردان،  استفاده  بانک مرکزی، عدم  از 

هایی است که با پیاده سازی آن روند رشد نقدینگی رو به 
کاهش خواهد رفت. 

پایه  رشد  اصلی  عامل  که  است  نکته ضروری  این  ذکر 
پولی و پس از آن نقدینگی، کسری بودجه دولت است، 
بدون کنترل کسری بودجه دولت و پیش بینی روش های 
غیرتورم زا برای تامین کسری بودجه، نمی توان انتظارات 
یادآوری است که  به  را کنترل کرد. لازم  تورم  تورمی و 
دولت سیزدهم در شرایطی سکاندار بخش اجرایی کشور 
مناسبی حکایت  از وضعیت  اقتصادی  آمارهای  که  شد 
سیزدهم  دولت  اقتصادی  شعارهای  از  یکی  و  نداشت 
بهبود وضعیت اقتصاد و مقابله با تورم بود. شوربختانه 
عملکرد ضعیف دولت در بعد اقتصادی، اعتماد مردم به 
رفتارهای  به  نسبت  مردم  نتیجه  در  و  کاهش  را  دولت 
دولت بی اعتماد خواهند شد. این امر اثر منفی شدیدی 
بر اجرای برنامه های دولت در بستر تورمی خواهد داشت؛ 
زیرا آنچه برای حل معضل تورم ضروری و اساسی است، 
همکاری و تعامل مردم به عنوان یک امر کلیدی است. 
اعتماد عمومی دولت و  نه تنها  تورم،  از  ناشی  بی ثباتی 
اثرات  می تواند  بلکه  می کند  تخریب  شدت  به  را  مردم 
منفی قابل توجهی بر افزایش فساد در اقتصاد داشته باشد 

و بسترساز فعالیت های مفسدانه باشد. 
دارد  این مسأله وجود  در مورد  نکته مهمی که  بنابراین 
توجه به طاقت مردم است، در شرایط تورمی همه به دنبال 
این هستند که بازنده نباشند و این انگیزه های تولید را 
می کشد، همچنین آدم ها را به رفتارهای غیرمنصفانه سوق 
ارتباط  باید  اما این در علم اقتصاد راه حل دارد.  می دهد 
معیشت و زندگی روزمره مردم و تأمین نیازهای اساسی 
آنها را از افزایش نرخ ارز جدا کنیم و این روش هم با کارت 
هوشمند سبد کالا امکانپذیر است، ما زیرساخت های کارت 
بنابراین  اینترنتی را در کشور داریم  بانکی  ملی و شبکه 
مردم  تا  است  امکانپذیر  مردم  اساسی  نیازهای  تأمین 
مطمئن باشند هر اتفاقی افتاد دسترسی آنها به نیازهای 
اگر  است.  تضمین شده  قیمت های مطمئن،  با  اساسی 
پیش بینی دولت برای رفع سریع تحریم ها محقق نشود، از 
یک سو انتظارات تورمی به سرعت تغییر می کند و از سوی 
بعدی  موج  تشدید  باعث  بی سابقه  بودجه  کسری  دیگر، 
تورم می شود. با این حساب به نظر می رسد روند تورم در 
ایران تا اطلاع ثانوی به تحولات سیاسی، علی الخصوص 
سیاست خارجی بستگی خواهد داشت. سخن آخر؛ اقتصاد 

نیز مانند هر علمی نه فریب است و نه دستور می پذیرد.

هشدار »پلیس فتا« درخصوص فعالیت جدید مجرمان سایبری
»پلیس فتا« هشدار داد: اخیرا مجرمان سایبری با وعده کسب درآمد بالا، به دنبال اغفال کاربران ناآگاه بوده تا از این 
طریق و با ایجاد حساب کیف پول برای آنها در صرافی ها بتوانند وجوه حاصل از اعمال مجرمانه خود را به این حساب 
ها انتقال داده و از این طریق پول شویی کنند. از این رو کاربران فضای مجازی نباید به هیچ عنوان اطلاعات حساب 

بانکی و حساب کیف پول دیجیتال خود را در اختیار دیگران قرار دهند.

سارا نصرتی

درحالی که چند روز از ابلاغ دستورالعمل بانک مرکزی برای 
پرداخت وام ودیعه مسکن می گذرد که برخی بانک های 
عامل با ایجاد موانع »من درآودری« پیش پای مستأجران 
سنگ اندازی می کنند.به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل 
از تسنیم، 7 تیرماه بانک مرکزی دستورالعمل اجرایی 
تسهیلات کمک ودیعه مسکن را برای اجرا به بانک ها 
و موسسات مالی ابلاغ کرد. بر اساس این دستورالعمل 
مسکن 100  ودیعه  وام  دریافت  متقاضیان  ماده ای،   9
میلیونی )تهران(، 70 میلیون تومانی )کلانشهرها( و 40 
میلیون تومان )سایر شهرها( باید طی 60 ماه وام را با سود 
18 درصد بازپرداخت کنند.در ماده 4 آمده است: تسهیلات 
مرابحه خرید  عقد  قالب  در  دستورالعمل  این  موضوع 
کالا و خدمات توسط بانک/موسسه اعتباری غیر بانکی 
به مستأجر پرداخت می شود. همچنین متقاضیان برای 
دریافت وام ودیعه مسکن باید دارای اجاره  نامه رسمی 
یا اجاره  نامه ثبت شده در سامانه ثبت معاملات املاک 
و مستغلات و دارای کد رهگیری، از تاریخ 1 فروردین 

اطلاعات  است  موظف  متقاضی  باشند.  بعد  به   1401
سکونت و مالکیت خود را در سامانه املاک و اسکان 
ثبت کنند. بانک یا موسسه اعتباری غیر بانکی مکلف 
است نسبت به مطابقت کد رهگیری و شهر مندرج در 
سامانه با اجاره نامه دریافتی اقدام  کند.مطابق بخشنامه 
12 اردیبهشت امسال بانک مرکزی، 19 بانک مسکن، ملی، 
سپه، پست بانک، صادرات، تجارت، ملت، رفاه، کارآفرین، 
سامان، اقتصاد نوین، پارسیان، پاسارگاد، سینا، آینده، شهر، 
گردشگری، ایران زمین، خاورمیانه و موسسه اعتباری ملل 
باید 40 هزار میلیارد تومان تسهیلات ودیعه مسکن را به 
اجاره نشین های واجد شرایط پرداخت کنند. از سوی دیگر 
همانگونه که در ماده 1-7 دستورالعمل بانک مرکزی آمده 
متقاضی باید اجاره نامه دارای کد رهگیری امسال را برای 
وام ودیعه ارائه دهد. اما بررسی های تسنیم نشان می دهد 
برخی بانک ها بر خلاف دستورالعمل بانک مرکزی عمل 
کرده و به نظر می رسد به دنبال شانه خالی کردن از پرداخت 
بانک هایی  از  یکی  مثال  هستند.به عنوان  مذکور  وام 

»موانع  مسکن،   ودیعه  وام  پرداخت  به  موظف  که 
من درآوردی« را برای مستأجران به وجود آورده است. یکی 
از همین موانع، مطالبه دو فقره اجاره نامه از مستأجران 
است؛ یکی برای امسال و دومی هم برای سال گذشته. 
نکته جالب توجه این که بانک مورد نظر در پاسخ به 
اعتراض مستأجران  می گوید: این قانون است و تا مبایعه 
نامه سال گذشته و امسال را نداشته باشید، نمی توانیم 
وام ودیعه مسکن را پرداخت کنیم.شاید یکی از مسائلی 
که باعث شده برخی بانک ها جلوی پای اجاره نشین ها 
سنگ اندازی کنند، دوره بازپرداخت وام ودیعه باشد. بر 
اساس ماده 5  دستورالعمل بانک مرکزی حداکثر زمان 
بازپرداخت وام مذکور 5 سال است. دوره ای که به نظر 
می رسد به مذاق بانک ها خوش نیامده است. به هر حال 
با توجه به شرایط اسف بار بخش اجاره مسکن، لازم است 
بانک مرکزی نظارت خود بر عملکرد بانک های عامل را 
تشدید کند تا مستأجران در کوتاه ترین زمان بتوانند از وام  

ودیعه مسکن با سود 18 درصدی بهره مند شوند.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

شــرط و شــروط »من درآوردی« بانک ها برای نپرداختن وام ودیعه مسکن به مستاجران

گزارش
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»امام جمعه کرج«:

برخی دستگاه ها به وظایف خود در اجرای 
سیاست های ابلاغی ازدواج عمل نمی کنند

البـــرز
گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

 در جلسه شورای اداری
 استان البرز چه گذشت؟

به گزارش »دنیای هوادار«؛ »مجتبی عبداللهی« -استاندار 
البرز- پنجشنبه گذشته در شورای اداری البرز با اشاره به 
موضوع انتقال زندان های بزرگ از این استان به عنوان 
و  عرصه  فروش  مجوز  اکنون  گفت:  مطالبه جدی  یک 
اعیان زندان های رجایی شهر و قزلحصار دریافت شده 
و به عنوان یک مطالبه مردمی به صورت جدی پیگیر 
آن هستیم، البته در این راستا پیشنهاد های دیگری نیز 
داریم که با نظر کارشناسی و خردجمعی در این رابطه 

پیگیری خواهیم کرد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه 
دارم  امور  در  مردم  فعال  مشارکت  به  راسخی  عقیده 
به وضعیت مطلوب  توانیم  مردم می  با حضور  چراکه 
منویات  طبق  که  سالی  در  داشت:  اظهار  برسیم  تری 
مقام معظم رهبری به نام تولید، دانش بنیان و اشتغال 
برنامه  و  اقدام  نگاه،  تلاش،  باید  شده  مزین  آفرینی 
با همیت،  باشیم.  داشته  اهداف  تحقق  برای  ای  ویژه 
همبستگی، اتحاد و تلاش شبانه روزی مجموعه مدیران 
استان اکنون شاهد روند رو به جلو برنامه ها و اهداف 
توسعه ای استان هستیم که این امر را باید همچنان با 

جدیت ادامه دهیم.
وی  با اشاره به موضوع عادلانه سازی یارانه ها، گفت: 
بهره  برای  شجاعانه  اقدامی  با  سیزدهم  مردمی  دولت 
جراحی  به  نسبت  ها  یارانه  از  مردم  حداکثری  مندی 
بخوبی  موضوع  این  اهداف  ولی  کرده  اقدام  اقتصادی 
آگاهی بخشی نشده است. برای مردم اطلاع رسانی و 
عبدالله  با اشاره به اقدامات و برنامه های وزارت نیرو در 
راستای تامین آب و برق، افزود: ۶ هزار و ۳۰۰ مگاوات 
بزرگ  اقدام  این  که  شد  کشور  توزیع  شبکه  وارد  برق 
در  رساند.  به حداقل  را  زمان های خاص  در  برق  قطع 
استان البرز نیز اقدام بسیار ارزشمندی در راستای تامین 
زیرساخت های لازم جهت افزایش سهمیه آب از محل 

سدهای مستقر در استان صورت گرفته است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به تکریم خانواده 
های شهدا اشاره و افزود: تکریم خانواده های شهدا و 
ایثارگران باید در راس امور مدیران قرار گیرد چراکه ما 
مدیون خون شهدا هستیم. همچنین مدیران استان باید 
دیدارهای چهره به چهره با مردم را در برنامه های خود 
داشته باشند و با دید مثبت برای حل مشکلات آنها اقدام 
در  حسینی همدانی  سیدمحمدمهدی  آیت الله  کنند.اما 
جلسه شورای اداری استان البرز، با تسلیت ایام شهادت 
حضرت امام جواد)ع( اظهار داشت: باید با قدرت و توان 

بیشتری برای کار در استان البرز پیش رفت.
نماینده ولی فقیه در استان البرز با اشاره به اینکه جلسه 
شورای اداری یکی از جلسات مهم استان است، افزود:  
در این جلسه نباید تنها به ارائه گزارش کار اکتفا کرد. 
مدیران استان عملکرد خود را می توانند به دستگاه های 
از  باید  استان  دستگاه های  همه  کنند،  ارسال  استان 

اقدامات انجام شده در استان مطلع باشند.
به  اشاره  با  البرز  استان  عمومی  فرهنگ  شورای  رئیس 
اینکه جلساتی مانند شورای اداری باید برای رفع اشکالات 
در  باید  آن  رفع  برای  و تلاش  راهکار  ارائه  گفت:  باشد، 
این جلسات باید مد نظر قرار گیرد و در برخی از جلسات 
انجام می شود. به نظرم  اقداماتی در استانداری   چنین 
باید برای پیشرفت کار جنبه های تشویقی و تنبیهی هم 
اطلاع رسانی شود، با کسانی که تخلفی مرتکب می شوند 
اشاره  با  انجام شود.امام جمعه کرج  برخورد جدی  باید 
گفت:  است،  بالا  برق  و  آب  بخش  در  تخلف  اینکه  به 
باید با تخلف در حوزه آب و برق برخورد شود و نظارت 
جدی برای پیشگیری از هرگونه تخلف باید انجام شود. 
همچنین برخی محصولات کشاورزی در استان البرز کشت 
می شود که آب زیادی مصرف می کنند، نباید اجازه کشت 

محصولات غرق آبی در استان البرز داده شود.
اینکه  به  اشاره  با  البرز  استان  در  ولی فقیه  نماینده 
برق  و  آب  مصرف  زمینه  در  باید  تبلیغی  دستگاه های 
فرهنگ سازی کنند، ادامه داد؛ استفاده بی رویه در مورد 
آب و برق نوعی منکر است و باید در این زمینه اطلاع 
و  موجود  مشکلات  رفع  برای  دستگاهها  شود.  رسانی 

کمک به هم اهتمام لازم را داشته باشند.

آمار فوتی کرونا در البرز بازهم صفر شد
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در البرز اظهار کرد: در شبانه روز گذشته تعدادی با 
علائم مشکوک به بیمارستان های استان مراجعه کردند که از این تعداد سه نفر بستری شدند. در حال حاضر ۲۷ نفر 
شامل موارد قطعی، محتمل و مشکوک در بیمارستان های البرز بستری هستند، از این تعداد هفت نفر بیمار قطعی 

کووید - ۱۹ هستند، همچنین طی این مدت مورد فوت قطعی از بیمار کووید - ۱۹ در این استان ثبت نشده است.

آیت الله »سیدمحمدمهدی حسینی همدانی« -امام جمعه کرج- 
با تبریک ماه ذی  در خطبه دوم نمازجمعه این هفته کرج 
الحجه و  و ایام مبارک حج داشت: فریضه الهی حج فرصت 
بسیار خوبی برای ایجاد وحدت بیشتر بین مسلمانان جهان 
است. برائت از مشرکان و استکبار ستیزی در حج از اقدامات 

بسیار خوب در مقابل استکبار و دشمنان اسلام است.
نماینده ولی فقیه در استان البرز با اشاره به  اینکه اگر اجتماع 
حج  به درستی احیا و انجام شود کشورهای مانند فلسطین، 
لبنان و یمن تحت سلطه  و اشغال طاغوتیان قرار نمی گیرد، 
بیان کرد: حج باید بتواند منافع عمومی مسلمانان را تامین کند 

و انجام حج آثار زیادی بر جامعه مسلمین دارد.
امام جمعه کرج با بیان اینکه امروز یکی از مهم ترین جلوه های 
وحدت امت اسلامی در جهان مراسم حج است، عنوان کرد: 
مسلمانان جهان اسلام همگی در اعمال حج همه اتفاق نظر 
دارند و به فضل خدای تعالی شکافی در این زمینه وجود ندارد 

و این وحدت بی مثال به برکت امام باقر)ع( است.
رئیس شورای فرهنگ عمومی استان البرز با اشاره به فرارسیدن 
سالروز پیوند آسمانی بین حضرت علی )ع( و حضرت فاطمه 
)س( اظهار داشت: این پیوند در اوج ساده زیستی و در نهایت 
محبت و عشق برقرار شد  و این وصلت الگویی زیبا برای همه 
دوستدران خاندان عصمت بود. همه ما باید تلاش که لوزام 
ازدواج جوانان فراهم شود و کم کاری در این بخش لازم نیست، 

افراد نباید خود را درگیر تشریفات زاید قرار دهند.
نماینده ولی فقیه در استان البرز با اشاره به اینکه عدم ازدواج 
جوانان برای بیگانان هم فرصت فراهم می کند، متذکر شد: 
دشمنان سعی می کنند که جامعه را به سمت بی بندوباری 
این  به  باید  فرصت  این  در  و  بکشانند  خانواده  تزلزل  و  و 
موضوع اهتمام داشت.وی با بیان اینکه رهبری معظم انقلاب 
سیاست های کلی ازدواج را به روسای قوای سه گانه ابلاغ کرده 

اند، تصریح کرد: این سیاست ها در 16 بند با محتوی بسیار 
عالی راه های هر بخش را تعیین کرده و اگر قوای سه گانه 
به وظایف ابلاغی خود عمل کنند مشکلات این بخش مرتع 
می شود. متاسفانه دستگاه ها به وظایف خود در سیاست های 
ازدواج  موانع  رفع  برای  باید  نمی کنند،  عمل  ازدواج  ابلاغی 
جوانان راهکاری مناسبی اجرا شود و ایجاد مسکن و شغل برای 

تسهیل گری در ازدواج جوانان مهم است.

وی با بیان اینکه افرادی که مسکن برای در اختیار قرار دادن در 
اختیار جوانان دارند در این زمینه کمک و مساعدت کنند و این 
فرصت را وسیله ای برای بهره برداری معنوی خود قرار بدهند، 
متذکر شد: واحدهای معاملات ملکی بدانند کسانی که در تنور 
گرانی مسکن می دمند بدانند در تنور جهنم خود می دمند و 
بخشی از گرانی مسکن متعلق به دخالت برخی از افراد بی 

وجدان و خدا نشناس است.

»امام جمعه فردیس« مطرح کرد: 

مخالف حاکمیت قانون 
در عزل و نصب شهردار 

فردیس نیستم

با کسب اکثریت آرا از سوی نمایندگان 
پارلمان شهری؛

 شهردار فردیس 
منصوب شد

»معاون مالی و اقتصادی شهرداری«:

مودیان خوش حساب 
شهرداری کرج مشمول 

تخفیف می شوند
 »»علــی ســلطانی مقــدم« 
-معاون مالی و اقتصادی شهرداری 
کرج- بیان داشــت: در راســتای 
ترغیب شــهروندان طرح تخفیف 
تعرفــه عوارض و بهــای خدمات 
به صورت فصلی را به شورای شهر 
ارائه کردیم که مورد استقبال شورا قرار گرفت و تصویب شد.معاون 
مالی و اقتصادی شهرداری کرج ادامه داد: در این راستا با توجه به 
مصوبه اخیر شورای اسلامی شهر کرج برای اولین بار شهروندانی 
که در تیرماه ســال ۱۴۰۱ نســبت به پرداخت نقدی بهای خدمات 
پرونده های مصوب شــده در کمیســیون ماده پنج که بر اساس 
تعرفه های مصوب ســال ۱۴۰۱ محاسبه شده وبهای خدمات ماده 
واحده اقدام نمایند، می توانند از این تخفیفات اســتفاده کنند.

این مقام مسئول با اشاره به شیوه اعمال این تخفیفات و درصد 
تخفیف هــر فصل، تصریح کرد: به همین منظور شــهروندان با 
پرداخت در تیرماه ۳۱ درصد تخفیف،مردادماه ۲۵ درصد و ۲۰ درصد 
تخفیف در شهریورماه بهره مند خواهند شد.سلطانی مقدم اضافه 
کرد: همچنین عوارض صدور پروانه مشمول ۳۱ درصد تخفیف و 
عوارض بعد از کمیسیون ماده ۱۰۰مشروط به تعیین تکلیف جرائم 
ماده صد، ۴۰ درصد و ســایر موارد بهای خدمات هم مشمول ۲۳ 

درصد تخفیف خواهد بود. 

 حجت الاسلام والمسلمین 
»سید ابراهیم حسینی« - امام 
جمعه فردیــس- ظهر جمعه 
در خطبه هــای نمــاز جمعه 
فردیــس اظهار کــرد: برخی 
تبعیض ها و بــی عدالتی ها 
مردم شهرستان فردیس را اذیت می کند، در عزل و نصب 
شــهردار ما هرگز مخالف حاکمیت قانون نیستیم، بلکه 
اصــرار بر آن در عالی ترین ســطح دارم، اما عزل و نصب 
فرمایشــی در جایی که باید با حق رأی آزادانه و آگاهانه، 
مســتند به دلیل، موجه در اذهان مردم و افکار عمومی 
باشد، با دستور مقامات صورت می گیرد، با روحیه آزادی 
خواهی آیت الله رئیســی و ماهیت مردم سالاری دینی 
نظام سازگار نیســت.وی بیان کرد: نمی خواهم سخنی 
بگویم کــه نامحرمان و ضد انقلاب سواســتفاده کنند 
اما اگر روزی لازم باشــد حقایق را شفاف خواهم گفت. 
دیشــب دیدم یکی از این مقامات، امام جمعه را تهدید 
به افشــاگری می نماید، اینجا با صدای رسا می گویم که 
هر کس، کوچک ترین ســندی از تخلف بنده و خانواده 
بنده دارد، آشــکار کند، هیچ مشکلی نیست، مگر اینکه 

دروغ بگوید.

 ســرانجام پــس از ســه روز 
جلســه های پــی در پــی، در نود و 
چهارمین جلســه رســمی شورای 
اسلامی شــهر فردیس، شهردار این 
شهرستان منصوب شد. عصر پنج 
شنبه -نهم تیرماه-  نود و چهارمین 
جلسه رسمی شورای اســلامی این شهر با محوریت بررسی نهایی 
گزینه های تصدی گری سمت شهردار شهر فردیس برگزار شد.رزومه 
۷ نفر برای تصدی شهرداری فردیس پس از بررسی های لازم به صحن 
شورا معرفی شــد که در این بین حسن مدیرروستا، ناصری مقبل 
و علیرضا قربانی از تصدی شــهرداری فردیس انصراف دادند تا شورا 
از میان ســعید صفری، محمدرضا احمدی نژاد و حمید شهسواری 
و ظهوری منش، شــهردار آینده را انتخاب کند. بعد از رأی گیری در 
مرحله دوم سعید صفری با ۹ رأی و محمدرضا احمدی نژاد با ۵ رأی 
به مرحله نهایی راه یافتند و در پایان از بین دو کاندیدای سکانداری 
سمت شهرداری فردیس؛ صفری و احمدی نژاد؛ احمدی نژاد با ۷ رأی 
در جلسه علنی شورای اسلامی شهر فردیس به عنوان شهردار انتخاب 
شــد.در نهایت، محمدرضا احمدی نژاد با کسب اکثریت آرا از سوی 
نمایندگان پارلمان شهری بعنوان شهردار فردیس انتخاب شد. لازم 
بذکر است؛ احمدی نژاد پس طی مراحل قانونی با حکم وزیر کشور، به 
صورت رسمی فعالیت خود را بعنوان شهردار فردیس آغاز خواهد کرد.
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گزارش

»طعم گیلاس« دربارۀ خودکشی نیست؛

در ویژه  برنامه »یک  روز با کیارستمی« چه گذشت؟

فرهنگی

 

اکران

»بدون قرار قبلی« برای کادر 
درمان نمایش داده می شود

ایام  در  درمان  کادر  تلاش های  از  قدردانی  به منظور 
شیوع ویروس کرونا، فیلم سینمایی »بدون قرار قبلی« 
با حضور عوامل فیلم در سینما فرهنگ برای جمعی از 

پزشکان و پرستاران به نمایش درخواهد آمد.
عمومی  روابط  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
برنامه که روز شنبه )۱۱ تیرماه( ساعت  فیلم، در این 
فعال  چهره  سه  از  می شود،  برگزار  دقیقه   ۳۰ و   ۱۷
کشور  سلامت  جامعه  از  نمایندگی  به  درمان  کادر 
تقدیر خواهد شد.همچنین در این برنامه قرار است از 
نماهنگ فیلم بدون قرار قبلی با صدا و حضور محمد 
معتمدی رونمایی شود.این فیلم ساخته بهروز شعیبی 
بنیاد  محصول  و  بابایی  محمود  کنندگی  تهیه  به 
سینمایی فارابی با مشارکت موسسه تصویر شهر است، 
که از ۱۸ خردادماه توسط پخش موسسه تصویر شهر در 
سینماهای سراسر کشور اکران عمومی خود را آغاز کرد.

داستان فیلم بدون قرار قبلی در مورد دختری به نام 
یاسمن است که پس از سال ها به دلیل مرگ پدرش به 
ایران بازگشته است. پسر او دچار اوتیسم است و این 
مساله، سفر را برایش دشوار می کند. یاسمن شناختی 
برایش  پدر  که  میراثی  آن  از  بیش  و  ندارد  پدرش  از 
گذاشته  است باعث تعجب او می شود. اقامت کوتاه او 
در زادگاه پدر و دیدار با کسانی که پدرش را می شناسند 
او را به درک تازه ای از انسان و مفهوم مرگ می رساند.بار 
دراماتیک این فیلم در مشهد و حرم امام رضا )ع( اتفاق 
می افتد. جایی که پسر یاسمن پس از سال ها سکوت 
می گیرد.گروه  شفا  عبارتی  به  و  یافته  بهبود  انزوا  و 
بازیگران این فیلم را پگاه آهنگرانی، مصطفی زمانی، 
الهام کردا، امین میری، محمد کیانی، عرفان ابراهیمی، 
رضا صابری، حامی ترابی و صابر ابر تشکیل می دهند 

و آهنگرانی در آن نقش یک پزشک را بازی می کند.

در نخستین نمایش جهانی؛

اکران »برادران لیلا« در فرانسه
سعید  کارگردانی  و  نویسندگی  به  لیلا«  »برادران 
بخش  در  را  خود  جهانی  نمایش  نخستین  روستایی 
نهایت  در  و  کرد  تجربه  امسال  کن  مسابقه جشنواره 
جایزه بهترین فیلم بخش اصلی این رویداد را از نگاه 
فیلم  منتقدان  بین المللی  فدراسیون  داوران  هیات 
)فیپرشی( کسب کرد. این فیلم دو ساعت و چهل پنج 
دقیقه ای قرار است از تاریخ ۲۴ آگوست )دوم شهریور( 

در سینماهای فرانسه اکران شود.
 فیلم »متری شیش و نیم« دیگر ساخته روستایی قبلا 
در سینماهای فرانسه اکران به نسبت موفقی  داشت 
که نامزد بهترین فیلم خارجی سال در جوایز سزار شد 
 و در مجموع ۱.۳ میلیون دلار در این کشور فروخت.

است:  آمده  لیلا«  »برادران  فیلم  داستان  خلاصه  در 
لیلا در ۴۰ سالگی تمام زندگی خود را صرف مراقبت 
از پدر و مادر و چهار برادرش کرده است. در کشوری 
است،  بین المللی  اقتصادی  تحریم های  درگیر  که 
بدهی   بار  زیر  و  می کنند  بحث  هم  با  دائماً  خانواده 
تلاش  در  برادرانش  که  حالی  در  لیلا  می شوند.  خُرد 
می کشد  نقشه ای  هستند،  خود  زندگی  گذراندن  برای 
فقر  از  را  آنها  خانوادگی  تجارت  یک  اندازی  راه  با  تا 
نجات دهد. در حالی که آنها به شدت به حمایت مالی 
نیاز دارند، لیلا متوجه می شود که پدرشان اسماعیل، 
مخفیانه یک میراث خانوادگی را پنهان کرده است. این 
اتفاق باعث هرج و مرج در خانواده ای می شود که از 
پیش نیز شکننده بود. با بدتر شدن وضعیت سلامتی 
تدریج  به  خانواده  اعضای  از  یک  هر  اقدامات  پدر، 
نزدیک می کند. انفجار  به سمت  قدم  را یک   خانواده 

ترانه علیدوستی، نوید محمدزاده، سعید پورصمیمی، 
علیمحمدی،  محمد  معادی،  پیمان  اصلانی،  فرهاد 
نیره محمدی و مهدی حسینی نیا بازیگران این فیلم 
هستند و کمپانی فرانسوی »Wild Bunch« نیز بخش 

بین المللی این فیلم بر بر عهده دارد.

یک منتقد درباره فیلم »طعم گیلاس« کیارستمی گفت: این 
فیلم درباره خودکشی نیست، بلکه درباره شخصیتی است که 
می خواهد کسی را پیدا کند تا به پاسخ این پرسش برسد که 

آیا می توان به این زندگی ادامه داد یا نه؟
 به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط  عمومی 
خانه هنرمندان ایران، ویژه برنامه یک روز با کیارستمی 
با نمایش مستند طرح درباره پشت صحنه فیلم طعم 
گیلاس و دو فیلم گزارش و بلیت ها برگزار شد.در بخش 
نخست این برنامه پس از نمایش مستند طرح، صالح 

نجفی و محمد شیروانی به نقد و بررسی آن پرداختند:
»طعم گیلاس« دربارۀ خودکشی نیست

صالح نجفی در ابتدای این نشست مطرح کرد: همه وقتی 
می خواهند خلاصه  داستانی از طعم گیلاس ارائه بدهند، 
این فیلمی درباره مردی است که دچار بحران  می گویند 
میانسالی شده و می خواهد خودکشی کند. در این فیلم، 
مردی یک سری آدم پیدا و آن ها را سوار ماشین خود می کند 
تا آن ها کمک کنند که او خودکشی کند، اما معمولاً کسی 
برای خودکشی از دیگری کمک نمی گیرد، حتی این موضوع 
را اعلام هم نمی کند. به هر حال همه آدم ها گاهی امیدی 
برای زندگی پیدا نمی کنند. پس من خیلی محکم نمی توانم 
بگویم طعم گیلاس درباره  خودکشی است. این منتقد اظهار 
کرد: این فیلم درباره خودکشی نیست، بلکه درباره شخصیتی 
است که می خواهد کسی را پیدا کند تا به پاسخ این پرسش 
برسد که آیا می توان به این زندگی ادامه داد یا نه؟ در طعم 
گیلاس نحوه قصه گویی و زمان بندی متفاوت است، این 
فیلم درباره زمان مرده و صدا و تصویرهای مرده است. قبل 
از اینکه فیلم درباره مرگ و خودکشی باشد در واقع فیلمی 
درباره »زمان مرده« است. محمد شیروانی هم در این نشست 
گفت: طعم گیلاس نشان می دهد که کیارستمی ظرافت و 
دقت زیادی دارد و انگار فیلم نامه خود را با دوربین می نویسد. 
آقای کیارستمی را تا قبل از فوتش در این مملکت قبول 
نداشتند و حتی می گفتند او فیلمسازی و فیلمنامه نویسی 
بلد نیست! این خیلی غم انگیز است که در کشوری زندگی 

می کنیم که این قدر آدم ها را نادیده می گیرند.
شنیدن یا نشنیدن؛ از »گزارش« تا »جدایی نادر از سیمین«

در ادامه پس از نمایش فیلم گزارش محمد شیروانی به همراه 
نوید پورمحمدرضا و محسن آزرم به نقد این فیلم پرداختند: 
پورمحمدرضا در ابتدا با اشاره به رئالیسم کیارستمی بیان 
کرد: هنر کیارستمی در همه سال های فیلمسازی اش، این 
بود که کلام آدم ها در فیلم های او آنقدر ارگانیک بود که 
به نظر می رسید او هیچ دخالتی در آن نداشته و در این 
فیلم ها گویی کلام خود زندگی است. گزارش از آن دسته 
فیلم هایی است که صدا به شکل همزمان در آن ضبط شده 
است که این کار باعث درست نشنیدن کلام می شود و به 
همین دلیل فیلم پر از تکرار است. چهل سال بعد هم جدایی 
نادر از سیمین متاثر از همین فیلم ساخته می شود و در 
آن فیلم هم درباره شنیدن یا نشنیدن یک موضوع بحث 
وجود دارد. اگر می خواهیم از رئالیسم کیارستمی صحبت 
کنیم باید توجه داشته باشیم که این یک رئالیسم خودآگاه 
است. محسن آزرم هم در ادامه و در پاسخ به این سوال 

که کیارستمی در فیلمسازی تحت تاثیر چه فیلمسازی 
بوده است؟ مطرح کرد: کیارستمی هیچ وقت لو نداد 
که تحت تاثیر کسی بوده یا نه بخشی از هوشمندی 

او به این برمی گشت که خود را تحت تاثیر 
کسی معرفی نکند. گزارش در کارنامه 
کیارستمی در آن سال ها یک اتفاق 
ویژه است. او در گزارش به ما نمی گوید 
او  کیست.  فیلم  اصلی  شخصیت 
خوب بلد بود با نابازیگران کار کند و 
معتقد بود اگر تماشاگر نداند شخصیت 
اصلی فیلم کیست با کنجکاوی بیشتری 
می کند. دنبال  را  شخصیت ها  همه 
سپس پورمحمدرضا درباره اخلاق گرایی 
در آثار کیارستمی بیان کرد: در اغلب 
ملودرام های سنتی وضعیتی وجود 

دارد که ما به نقطه ای می رسیم که در آن کلمات و نمودهای 
کلامی، نابسنده و ناکافی هستند. در واقع کلمه نمی تواند 
جلوی سوءتفاهم را بگیرد، وقتی کلمه خودش کم می آورد 
ملودرام ها از موسیقی و ژست های باشکوه کمک می گیرند. 
گزارش اما اولی را تصدیق می کند و می گوید کلام چندان 
کارآمد نیست. اما علاوه بر این هیچ معجزه ای هم در کار 
نیست یعنی موسیقی و ژست های فاتحانه و... نمی توانند 
این زندگی را نجات بدهند. ملودرام مدرن برای اولین بار 
سعی کرد این کار را انجام بدهد اما گزارش یک جور ملودرام 
کلان شهری است و قواعد را کاملا رعایت می کند.سپس 
آزرم هم درباره اتهام زن ستیزی که به کیارستمی نسبت 
داده می شود، گفت: در فیلمی مثل گزارش زن نقش مهمی 
دارد اما چه می شود در فیلم های بعدی کیارستمی شکل 
حضور زن تغییر می کند؟ در فیلم های روستایی کیارستمی 
زن اتفاقا هست و وجود دارد. وجود زن ها در فیلم های او 
کاملا به مسأله حجاب وابسته است، به هر حال در جامعه 
روستایی وضعیت متفاوت است و حتی نوع بستن روسری 
فرق دارد، با این حال او جواب همه این نبودن زن ها را بعدها 

با »شیرین« می دهد و زن ها در این فیلم دیده می شوند.
»بلیت ها« چگونه طراحی و ساخته شد؟

سپس نوبت به نمایش فیلم بلیت ها رسید.پس از نمایش 
این فیلم بابک کریمی که به عنوان تهیه کننده و بازیگر در 
این فیلم حضور داشت به صورت اینترنتی روی خط آمد 
و بیان کرد: من هفت سال قبل از این تجربه در جشنواره  
ایشان  آنجایی که  از  با کیارستمی آشنا شدم و  کودکان 
روز به روز موفق تر می شد و مدام از طرف ایتالیا به این 
کشور دعوت می شد، توانستیم هم را ببینیم و با هم کار 
کنیم. ما هفت سال شانه به شانه در سمینارها، ورکشاپ ها 
و... کار کردیم تا به فیلم بلیت ها رسیدیم و همکاری 
در این فیلم به گونه ای امتحان نهایی من بود.وی 
درباره ایده همکاری چند کارگردان در بلیت ها اظهار 
کرد: این موضوع خیلی قدم به قدم پیش آمد، ما 
کارگردان های دیگر را هم از قبل می شناختیم و بر سر 
اینکه بتوانیم یک همکاری سینمایی ایجاد کنیم، 
کیارستمی  با  گفت وگو  کردیم.  صحبت 
همانی بود که ثمره بیشتری داشت و قرار 
شد یک فیلم سه اپیزودی بسازیم  ما 
با آقای دیوید لینچ هم تماس گرفتیم 
که او درگیر چند پروژه بود و همکاری 
با او پیش نیامد و رخ نداد. از آنجایی 
که کن لوچ وابسته به ملودرام است، 
من با حضور او موافق نبودم اما در نهایت 
کیارستمی به همراه کن لوچ و ارمانو اولمی 

این فیلم سه اپیزودی را کارگردانی کردند.

کریمی با بیان اینکه در ابتدا کیارستمی می خواست فیلمی 
درباره رنگ ها بسازد، گفت: بعد از چند جلسه که به راه حلی 
نمی رسیدیم قرار شد این فیلم جنبه مکانی مشترک داشته 
باشد خلاصه به فرمول ترن رسیدیم ولی یک سالی طول 
کشید به این فرمول برسیم. مراحل ساخت پروژه از روز 
اول تا نمایش سه سال طول کشید. وی درباره بخشی از 
پشت صحنه فیلم بلیت ها که در آن کیارستمی در حال 
توضیح دادن موضوعی از طریق نقاشی است، توضیح داد: 
ما یک روز پلانی داشتیم که آن پلان سه کارگردان داشت 
و باید درباره آن به توافقی می رسیدیم. به همین دلیل 
کیارستمی سعی کرد با نقشه کشیدن روی کاغذ، به درک 
مشترکی برسند. این توضیح را باید بدهم که بالاخره سینما 
و تئاتر هنر تصویری هستند و آدم باید کلام را در ذهن 
خود تصویری کند، نقاشی کشیدن باعث می شود تصورات 
خودمان را مشترک کنیم و به همین دلیل کیارستمی 

خیلی از این روش استفاده می کرد.
از  دیگری  بخش  در  فروشنده  سینمایی  فیلم  بازیگر 
صحبت های خود مطرح کرد: وقتی استارت پروژه زده 
شد با آقای کیارستمی به شهر تورین  رفتیم، آنجا یک 
سمینار ۱۰ روزه برپا بود ما در آنجا پسر جوانی را دیدیم که 
بدون اطلاع از فراخوان این سمینار به یکباره به رم آمده 
بود، زمانی که عوامل شروع به ساخت بلیت ها کردند، یک 
جایی از فیلم کسی باید پیانو می زد اما کسی را نداشتیم، 
این پسر جوان چون پیانو می زد، با حالت قلدری گفت 
من بلدم و به زور به فیلم آمد کیارستمی اما از انرژی او 
خوشش آمد و گفت دوست دارم او قهرمان فیلم باشد. 
من هم به صورت اتفاقی در بلیت ها بازی کردم، دو سال 
بعد از این ماجرا وقتی در جشنواره ونیز بودم دوست 
مشترک من و آقای اصغر فرهادی آنجا بود، او به من 
گفت فرهادی »بلیت ها« را دیده، از بازی تو خوشش آمده 
و دوست دارد با تو همکاری کند. از آنجایی که نگاه آقای 
فرهادی به طبقه متوسط شهری را دوست داشتم اینچنین 

همکاری ما با هم شروع شد.
کریمی در پاسخ به این سوال که گفته می شود کیارستمی 
هیچ وقت فیلمنامه نداشت و آیا در بلیت ها هم چنین 
بود یا نه؟ اظهار کرد: در بلیت ها فیلمنامه این چنین رقم 
خورد که کیارستمی راه می رفت و انگار فیلم نامه به ذهنش 
می آمد، او آنچه را که به ذهنش می آمد به فارسی می گفت 
و من همزمان به ایتالیایی می نوشتم، به گونه ای که نسخه 
فارسی نداشتیم و اینگونه فیلمنامه شکل گرفت. پس ما 
فیلمنامه داشتیم ولی هیچ کس حتی بازیگران از فیلم نامه 
خبر نداشتند، ما سر هر پلانی توضیحاتی به بازیگران 
می دادیم اما کسی داستان کلی را نمی دانست. در واقع 

اپیزود به اپیزود به بازیگران خط داده می شد.

مستند »با ما بودی« در گرامیداشت استاد بنان پخش می شود
مستند »با ما بودی« در گرامیداشت استاد غلامحسین بنان، استاد آواز و بنیانگذار انجمن موسیقی ایران یکشنبه 
دوازدهم تیرماه ساعت ۲۱:۰۰ از قاب شبکه مستند سیما پخش می شود. این مستند هشتمین فیلم از مجموعه 
چونان سرو است که به سفارش شبکه مستند سیما و با تهیه کنندگی مصطفی رزاق کریمی از این شبکه تلویزیونی 

نمایش داده می  شود.
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فعالیت دست های پشت پرده بیشتر می شود؟

سقفِ حاشـــا!

ورزشی
دیالوگ

»سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران«:

 فدراسیون توان اداره 
خودش را هم ندارد

در  ایران-  فوتبال  ملی  تیم  اسبق  -سرمربی  چراغپور«  »جلال 
گفت وگویی با »ایرنا« در مورد ماهیت تیم های پایه اظهار داشت: 
و  است  علم  یک  خود  به خودی  پایه ها  مربیگری  و  مدیریت 
که  زمانی  مثال  برای  ندارد.  را  کار  این  انجام  توانایی  هرکسی 
تولید می کنند،  را  کنار هم یک محصول مشترک  کارخانه  دو 
مواد سازنده یکسان دارند اما آنکه تکنولوژی بهتری دارد، موفق تر 
است. از نظر علمی کودکان در هر جای دنیا که باشند، بین سن 
ندارند  توانایی  و  تکنیک  در  تفاوت چشمگیری  تا ۱۲ سال   ۸
و برای همین موضوع، بهتر است پایه ها از این سن یادگیری 
فوتبال شروع کنند. وی افزود: بخش آموزش دهنده، ابزار آموزش 
و مربی سه مقوله ای هستند که بیشترین اهمیت را در بحث 
تیم های پایه دارند. اینکه بخش دولتی آموزش را شروع کند یا 
خصوصی بسیار مهم است و ابزار آموزش مانند زمین، خوراک و 
مراجع علمی بسیار تاثیر گذار هستند اما مهم تر از همه این ها، 
مربی است که چه فوتبالیست هایی بسازد و تحویل فوتبال کشور 
بدهد. متاسفانه اکثر مربیان برای کسب درآمد به سمت فعالیت 
در بخش خصوصی می روند و هیچ کس بر آنها نظارت ندارد. از 
طرف دیگر فدراسیون فوتبال ما خودش را هم نمی تواند نگه دارد 

چه برسد به نظارت بر آموزش بر بخش خصوصی. 
آموزش به کودکان نیاز به رفتار پدرانه دارد

کشورمان  در  مربیان  آموزش  درباره  ملی  تیم  اسبق  سرمربی 
بیان کرد: ما در فدراسیون فوتبال ایران حدود ۲۵ سال است که 
کلاس های ویژه آموزشی کودکان، برای تربیت و توجیه مربیان 
نداشتیم و کلاس های این رده سنی را مربیان با مدرک سطح 
D بزرگسالان که هیچ شباهتی به کار برای کودکان ندارد، برگزار 
کمیته  مسئول  که  زمانی  خودم  را  کلاس ها  آخرین  می کنند. 
آموزش بودم، برگزار کردم. کار با کودکان نیازمند رفتارهای به 
با  پدرانه  رفتار  و  و خنده های کودکانه  خصوصی مثل شوخی 
بچه هاست که این مسائل برای آموزش کودکان از یاد رفته و 

توجهی به آن ها نمی شود.
آموزش در شهرستان ها بیشتر اما ضعیف تر است

از آنجایی که هزینه ها پایین تر  وی ادامه داد: در شهرستان ها 
دیگر  طرف  از  اما  می بینند  آموزش  بیشتری  بازیکنان  است، 
آموزش ها بسیار ضعیف تر است و بازیکنان اصلا آموزش اعصاب 
و بدن که بسیار تخصصی است را نمی بینند و زمانی که بازیکن 
و  نمی گیرند  شکل  باید  که  آنطور  بزرگ  می آیند،  تیم های  به 

گنجایش عصبی و بدنی آن ها سطح پایینی خواهد داشت.
پیشکسوت فوتبال ایران در خصوص هزینه های آموزش گفت: 
در اکثر کشورهای دنیا برای حل این مسائل، وظیفه آموزش را از 
بخش خصوصی به بخش دولتی منتقل می کنند تا فدراسیون ها 
می توان  روش  این  با  حداقل  و  شوند  مدیریت  آکادمی ها  و 
هفت دهک  پایین تر جامعه را که توان مالی خوبی ندارند را به 
آموزش ها آورد و ستارگانی که توان پرداخت هزینه هایی مثل 
اقتصادی  وضعیت  شوند.  ندارند هم شکوفا  را  لباس  و  مربی 
کشور، جوانان و نوجوانان را مجبور می کند سن آمادگی برای 
بهترین آموزش فوتبال و شکوفایی را به پیدا کردن شغل و درآمد 
زایی بپردازند. ما مجبوریم بین بد و بدتر انتخاب کنیم و آموزش 
را به دولت بسپاریم. متاسفانه هدف مربیان ما تنها اقتصادی و 
مالی است و دولت باید حمایتی گسترده مالی کند تا بتوانند به 

راحتی به بحث آموزش بپردازند.
در آموزش جوانان و نوجوانان خطر بزرگی آن ها را تهدید می کند
چراغپور با اشاره به آینده بازیکنان پایه ها بیان کرد: در آموزش 
جوانان و نوجوانان، خطر بزرگی آن ها را تهدید می کند و آن هم 
مقوله سن است. تمرین ها ضعیف است و سن تکنیکی بازیکنان 
ما پایین تر از سن واقعی آنهاست. اما در کشورهای اروپایی مثل 
هلند و اسپانیا بالعکس است و سن تاکتیکی بازیکنان بسیار 
بالاتر از سن واقعی آنهاست و به همین علت است که بازیکنان 
از سن های پایین تر درباشگاه های معروف تثبیت می شوند و به 

همین خاطر سال های زیادی را به راحتی بازی می کنند.

تاریخ سازی »محجوب« با برنز آسیا
سیدپارسا محجوب، ملی پوش موفق شد ضمن کسب مقام سوم رقابت های قهرمانی آسیا، برای اولین بار در تاریخ ترای اتلون 
ایران را در این رشته صاحب نشان آسیا کند. محجوب برای کسب این مدال تاریخی و ارزشمند با ورزشکاران شاخصی آسیا 
مانند ایان بیسن بایف قهرمان آسیا و نایب قهرمان بازی های آسیایی به رقابت پرداخت و با عملکردی فوق العاده ، میرلان 

ایسکاکف نفر سوم قهرمانی امیدهای ترای اتلون آسیا را پشت سر گذاشت و به برنز مسابقات دست پیدا کرد.

لیگ  سازمان  سوی  از  ارسالی  نامه ای  پبش  چندی 
فوتبال به باشگاه های لیگ برتری منتشر شد که به 
و  موضوع سقف  نوعی  به  و  انتقالات  و  نقل  فصل 
قرارداد ها پرداخته و از باشگاه ها درخواست شده بود 
نظرشان را در رابطه با اجرای محدودیت ها و نظارت ها 
در بازار نقل و انتقالاتی فوتبال ایران اعلام کنند. این 
در حالی است که مدت زمان قابل توجه ای از فصل 
نقل و انتقالات سپری شده و برخی باشگاه ها تقریباً 
تیم شان را برای فصل بعد بسته اند. با این وجود در 
انتهای این نامه آمده است: »در صورت اجرایی شدن 
مقررات جدید، این موارد )سقف قرارداد و محدودیت( 
این  از  پیش  که  می شود  قرارداد هایی  کلیه  شامل 

تاریخ نیز منعقد و در سازمان لیگ ثبت شده اند.«
برای  مبلغ  سقف  تعیین  حکایت های  هم  باز  اما 
و  شده  مطرح  کشورمان  فوتبال  باشگاه  قرارداد های 
آقایانِ مسئول گفته اند، بطور جدی به فعل وانفعالاتِ 
ورود  ایران  فوتبال  نامعقول  قراردادهای  به  مربوط 
دفعات  مگر  اینجاست؛  پرسش  اما  کرد!  خواهند 
گذشته این شیوه های غیرحرفه ای موثر بوده که اینبار 

هم جواب دهد؟
بازیکنان  بلبشوی  از  جدا  ما  فوتبالِ  در  مثال  بطور 
داخلی و واسطه گری های متعدد پیرامون آن، فرض 
کنید یک بازیکن درجه چندم خارجی را فلان باشگاه 
به خدمت گرفته و او در میانه های راه با توصیه های 
شوم جناب دلال و هماهنگی برخی عوامل درونی در 
باشگاه ها شبانه از ایران می رود، چرا که قراردادهای 
همه این خارجی ها را طوری می بندند که تمام بندها 
در شرایط حق به جانب آن ها بسته شود. اما ۶ ماه 
بعد شکایتی از فیفا به باشگاه می رسد، بالغ بر چند 
تقاضای  بازیکن  سپس  ناقابل!  تومانِ  میلیارد  ده 
بوجود  فوتبال  اهالی  برای  پرسشی  می کند.  غرامت 
می آید؛ آقای باشگاه! شما که گفته بودید طبقِ قوانینِ 
سقف قرارداد، دیگر با احدی بالای اِن میلیارد تومان 
باشگاه  وکیل  بین  این  در  ناگهان  که  نمی بندید؟ 
ما یک ریال  و می گوید؛  وارد می شود  به دست  ماله 
ب،  الف،  نمی دهیم،  بند  او  به  سقف  از  بیش  هم 
با  کاملًا  حق  می گوید؛  سین  حتی  و  جیم  پ، ت، 
ماست! یعنی آقای وکیل خیالمان از این بابت راحت 
بازیکن حتی غرامت   آن  از  راحت!  راحتِ  بله  باشد؟ 
اعلامِ فیفا، پنجره  با  اما چندی بعد  هم  می گیریم! 
باشگاه بسته می شود و سپس اعلام می کنند، تا چند 
پنجره  نکنید  پرداخت  شاکی  به  یکجا  را  ده میلیارد 
نقل و انتقالاتِ باشگاه باز نخواهد شد، بعد هم که کار 
از کار گذشت، با ریسمان آخر و فشار هواداران، دست 
به دامان دولت و نهادهای مختلف می شوند و تا طبق 
معمول از خزانه بیت المال آن مبلغِ مذکور پرداخت 
شود، یک دفعه هم می بینیم هم چوب را خورده ایم 
هم هویج را... اما خواهشاً نگویید حقیقت غیر از این 

است که به سلامت عقل شما هم شک می کنیم.  
ندارد.  معنایی  دیگر  داد  قرار  سقف  تعیین  آقایان! 
و  -فدراسیون  شما  خود  ما  فوتبال  بدبختی  عامل 
وزارت ورزش و جوانان- هستید! این دو باشگاهِ تحت 
اداره دولت از هیچ قانون و نظمی تبعیت نمی کنند، 
که  هم  هرجا  از  هرکس  ما  فوتبال  در  کلی  بطور 
بخواهد بازیکنی را می تواند از درو دیوار باشگاه ها به 
داخل هل دهد و از این به بعد، ارقامی بالای ۱۰ و 
برای  دلار  ده هزار  چند  و  داخلی ها  برای  میلیارد   ۲۰
قرار  دو  آن هم  آورد.  قرارداد  برگه  روی  را  خارجی ها 
مخارج  برای  هم  یکی  و  سقف  زیر  برای  یکی  داد! 
چند برابر سقف. باشگاه های صنعتی هم که اساساً 
راه خودشان را می روند. گویا به هیچکس هم ارتباط 
ندارند، می گویند؛ بخش خصولتی هستیم و دوست 
داریم در این بازار پر رونق اقتصادی که کارگرانِ ما در 
ناز و نعمت هستند! برای غرور و افتخار این کارکران، 
بازیکنان گل وبلبلِ میلیاردی جذب کنیم، ولی چون 
بازیکنان  بازار  گران شدن  به  فردا متهم  نمی خواهیم 
شویم، ما هم مانند تمام دولتی ها یک قرارداد سقفی 
هم می بندیم! اما باید در ابتدا قوانین فوتبال را اصلاح 
و استقلال و پرسپولیس را به اهل آن واگذار کنیم، 
اهل یعنی گروهی موجه و دارای شناسنامه موفق، 
سپس باید به آن ها ۱۰ سال فرصت دهیم و وزارت 
ورزش هم تنها من باب نهاد بالادستی بر فعالیت های 

سرخابی ها نظارت کند. دخل و خرج را بر عهده آنها 
به  برای ریال  باشگاه  آن وقت خود مدیریت  بگذاریم 
دست  آن گاه  داشت.  خواهد  برنامه  هزینه ها  ریال 
دلال ها هم کلا قطع می شود، چرا که وقتی باشگاه 
بداند که باید بازیکنی را بگیرد که برآورده انتظارات 
باشد، محال است بدون حساب و کتاب برای خریدن 
او چک بکشد. در غیر اینصورت مدیریت های مقطعی 
که با یک  شکست و یک  پیروزی زیرپایشان سست 
می شود و از هر راه ناثوابی هم برای بقای خود بهره 
می برند. سقف یعنی حاشا و همان کشک معروف 

علی پروین! 
تعطیل  ما  فوتبال  در  سازندگی  که  نکنیم  فراموش 
است چرا که اگر بود، پرسپولیس و استقلال که در 
بازیکن   ۵ سالی  حداقل  دارند،  آکادمی  ایران  تمام 
مراکز  به  تبدیل  آکادمی  اینکه  نه  می دادند،  تحویل 
بدنامی فوتبال ما شود. پس لطفا این بساط سقف را 
جمع کنید. این روزها بحث تعیین سقف قراردادهه 
فدراسیون  و  ورزش  وزارت  حراست  و  شده  مطرح 
فوتبال این موضوع را خیلی جدی گرفتند و می گویند؛ 
باید  اما  برود.   بالاتر  قرارداد  مبالغ  نمی دهیم  اجازه 
خدمت دوستان عرض کنیم که اصولا سقف قرارداد 
یک ایده من درآوردی است که در قوطی هیچ عطاری 
دست های  فعالیت های  نحوه  تنها  و  نمی شود  پیدا 

پشت پرده را بیشتر می کند.

سیدرضا فیض آبادی

بهترین فوتبالیست های فصل قبل در خاک اروپا 
چه کسانی بوده اند؟ هیات داوران متشکل از بیش 
در  از سراسر جهان  تحلیل گر  و  روزنامه نگار  از ۶۰ 
مارکا رای دادند تا ۱۰۰ بازیکن برجسته فصل قبل را 
انتخاب کنند. بنزما، ام باپه، گاوی، محمد صلاح و 
لوکا مودریچ نام های برجسته این رای گیری بودند. 
در این رده بندی »مهدی طارمی« -مهاجم تیم ملی 

بالاتر   ،۹۶ رده  در  ایران-  فوتبال 
از  فابیو ویرا هم تیمی خود  از 
دنیس  مودست،  آنتونی  پورتو، 

بهترین  گرفت.البته  قرار  گاگپو  کودی  و  اونداف 
رده در بین بازیکنان آسیایی را سون هیونگ مین 
گل  آقای  کنار محمد صلاح  در  توانست  که  دارد 

لیگ برتر شود. این بازیکن کره ای که در انتخابی 
جام جهانی نیز توانست دو بار در تهران و سئول 
دروازه تیم ملی ایران را باز کند در رده ۱۷ قرار گرفته 
برتر فوتبال جهان در فصل قبل:  بازیکن  است.۱۰ 
 -۴ وینیسیوس  کورتوا ۳-  تیبو   -۲ بنزما  کریم   -۱

کیلیان ام باپه ۶- لوکا مودریچ محمد صلاح ۵- 
بروین  دی  کوین   -۷
لواندوفسکی  روبرت   -۸
دایک  فان  فیرجیل   -۹
۱۰- سادیو مانه.در این رده بندی کریستیانو رونالدو 
و   ۲۱ رده  در  منچستریونایتد  قبل  فصل  مهاجم 
لیونل مسی که فصل ناامید کننده ای را در پاری 

سن ژرمن سپری کرد در رده ۲۶ قرار گرفتند.

به انتخاب مارکا؛

حضور »طارمی« بیــن ۱۰۰ بازیکن برتر فصل قبل اروپا 

سوژه
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ن مستطیل س�ب

کهکشان طلسم شده؛

بمب هایی که »پرسپولیس« را منفجر می کند!

ورزشی

 

دیالوگ

»ملی پوش تیم ملی فوتبال زنان ایران« در 
گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

آزمون مثل مادر من است

ستاره جوان تیم ملی فوتبال زنان ایران نسبت به حواشی 
پیش آمده درباره عدم حضورش در اردوی  تیم ملی واکنش 
نشان داد. اما اردوی تیم ملی فوتبال زنان ایران با هدایت 
مریم آزمون در شرایطی آغاز شده که 5 بازیکن دعوت شده 
انتخاب  اردوی ملی جهت  برای حضور در  آزمون  از سوی 
برای تورنمنت کافا، از حضور در اردوی سر باز زده و در کمپ 

تیم های ملی خود را به کادرفنی جدید معرفی نکرده اند. 
زهره کودایی، ثنا صادقی، شقایق روزبهان، غزاله بنی طالبی 
و مرضیه نیکخواه پنج بازیکنی هستند که در اردوی ملی 
بازیکن جدید  تا 5  آن ها سبب شد  و غیبت  حاضر نشده 
از سوی آزمون به اردوی ملی فراخوانده شوند. روزبهان به 
دلیل فوت برادرش عذرموجهی داشته، اما دلیل غیبت سایر 

بازیکنان چندان روشن نیست.
اما »ثنا صادقی« هافبک جوان تیم ملی فوتبال زنان ایران 
و باشگاه سپاهان که عملکرد درخشانی را در تیم ملی در 
رقابت های جام ملت ها داشت، در گفت وگویی اختصاصی 
انجام شده  حاشیه های  به  واکنش  در  هوادار«  »دنیای  با 
پاسخ داد: من نمی دانم این حاشیه ها برای چیست. من 
یکسال تمام در خدمت تیم ملی و تیم باشگاهی ام بودم و 
الان مصدوم هستم و با کادرفنی محترم تیم ملی صحبت 
کردم و از آن ها اجازه گرفتم که در تورنمنت کافا در خدمت 

تیم ملی نباشم.
گفت:  آزمون  مریم  با  اختلاف  به  واکنش  در  صادقی 
خانم آزمون مثل مادر من هستند؛ در رده سنی نوجوانان 
و جوانان تیم ملی ایشان مربی من بودند و به گردن 
من حق دارند و برای خانم آزمون احترام زیادی قائل 
هستم. واقعا نمی دانم چرا باید من با ایشان اختلاف 
داشته باشم و این شایعات از کجا آمده است.هافبک 
ملی پوش باشگاه سپاهان درباره شائبه احتمال تماس 
برای عدم حضور  تیم ملی  ایراندوست سرمربی سابق 
را  این مسئله  قویاً  اردوی جدید گفت:  در  ملی پوشان 
واقعا  و  نبوده  صحبتی  چنین  اصلًا  می کنم،  تکذیب 
قطعا  ایراندوست  خانم  هستند.  عجیب  شایعات  این 
نمی خواهند که همکارانش ناموفق باشند و اصلًا منش 
چنین  بخواهند  که  نیست  این گونه  ایشان  رفتار  و 
رفتارهایی را انجام بدهند و بازهم باید بگویم که این 
صحبت ها خیلی عجیب است.ثنا صادقی در پاسخ به 
این که آیا او در تیم سپاهان خواهد ماند و شاگرد مریم 
ایراندوست می شود، گفت: من در جریان حضور خانم 
ایراندوست در سپاهان نیستم اما باشگاه 10 روز قبل 
به من نامه زد که برای فصل جدید من را می خواهد 
که  سرمربی  هر  که  باشم  خوب  آنقدر  می کنم  فکر  و 
به تیم ما بیاید، درخواست حفظ من را داشته باشد. 
و شایعات هستم، چون  رفتارها  این  از  من متعجب 
خیلی ها تماس می گیرند و شایعات عجیبی درباره عدم 
حضورم در تیم ملی می گویند اما فقط و فقط می توانم 
بگویم که دلیلش مصدومیت بوده است.او درباره این که 
اردوی ملی  در  از وضعیت دیگر ملی پوشان غایب  آیا 
هم باخبر است، گفت: من نمی دانم چرا آن ها نیامدند؛ 
فقط مرضیه نیکخواه چون هم تیمی خودم در سپاهان 
بوده را می دانم که واقعا مصدومیت شدیدی دارد و به 
دلیل مصدومیت به اردوی ملی نرفته است؛ او که در 
او هم  شد،  نصیبش  کمی  بازی  فرصت  ملت ها  جام 
آیا به خاطر تغییر کادرفنی دلخور است؟ لطفا به این 
شایعات توجه نکنید و به آن ها دامن نزنید چون اصلًا 

صحت ندارد.

مدیریت باشگاه »پرسپولیس« در شرایطی این روزها 
بمب می ترکاند که هواداران این تیم خاطرات چندان 
خوبی از نسخه کهکشانی تیمشان ندارند.اما با شروع 
فصل نقل وانتقالات لیگ برتر بدون شک تا به امروز 
می شود.  محسوب  لیگ  تیم  پرکارترین  پرسپولیس 
خود  ملی پوش  بازیکنان  قرارداد  زود  خیلی  سرخ ها 
سرعت  به  و  کردند  تمدید  را  سرلک  و  ترابی  نظیر 
گنجی،  پورعلی  بیرانوند،  نظیر  بازیکنانی  خرید  با 
همگی  قضا  از  که  صادقی  و  رفیعی  اسماعیلی فر، 
نیز بشمار  در قطر  تیم ملی  پیراهن  مدعی پوشیدن 
خالی  خود  رقبای  برای  حدودی  تا  را  بازار  می روند، 
کردند. با این وجود این پایان کار مدیریت پرسپولیس 
در بازار نقل وانتقالات نخواهد بود و خبرها حاکی از 
اینکه در روزهای گذشته  از  آنها پس  این است که 
موفق به امضای قرارداد با گولیسیانی مدافع سپاهان 
نیز  دو مهاجم خارجی  دنبال خرید  به  اینک  شدند، 
می باشند، تا فصل آینده شاهد پرسپولیسی کهکشانی 
تاریخ  در  هیچ گاه  دست کم  که  کهکشانی  باشیم. 
عمل  موفق  پرسپولیس  برای  لیگ برتر  رقابت های 

نکرده است.
طلسم عجیب کهکشان سرخ

در بیست ویک دوره گذشته لیگ برتر مدیران سابق 
پرسپولیس تنها در سه دوره به سبک مدیریت فعلی 
این تیم، نقش اول بازار نقل وانتقالات را بازی کردند و 
به اصطلاح تیم خود را کهکشانی بستند که اتفاقا در 
هیچ یک از این سه دوره سرخ ها حتی موفق به کسب 

سهمیه لیگ قهرمانان آسیا نیز نشدند.
شاهنامه ای که پایانش خوش نبود

در سومین دوره لیگ برتر اکبر غمخوار مدیریت وقت 
در لیگ  از نخستین پرسپولیس کهکشانی  سرخ ها، 
از  پروین  رفتن  با  که  غمخوار  کرد.  رونمایی  برتر 
باشگاه، بگوویچ را به عنوان سرمربی منصوب کرده بود 
با جمع کردن ستارگانی نظیر دایی، باقری، کاویانپور، 
گل محمدی، پیروانی، میناوند، جمشیدی، کاظمیان، 
محمدوند، شیری، ساشا الیچ، ترائوره و... به ظاهر تیم 
ترسناکی را روانه لیگ کرده بود اما نتوانست موفقیت 

کهکشان  نخستین  پایان  در  و  کند  کسب  چندانی 
پرسپولیس به جایگاهی بهتر از پنجمی نرسید.

پرسپولیس در منجلاب مصطفوی و هدایتی
اما با برکناری حبیب کاشانی در پایان لیگ هفتم، 
شد.  پرسپولیس  عامل  مدیر  مصطفوی  داریوش 
هدایتی  حسین  پول های  از  استفاده  با  مصطفوی 
در  را  پرسپولیس  باشگاه  خرید  سودای  آن روزها  که 
پس  که  قطبی  افشین  نخست  گام  در  داشت،  سر 
بود  داده  استعفا  پرسپولیس  دراماتیک  قهرمانی  از 
ستارگانی  از  متشکل  تیمی  ادامه  در  و  بازگرداند  را 
خلیلی،  محسن  نیکبخت،  علی  باقری،  کریم  نظیر 
علیرضا  توره،  ابراهیم  رضایی،  رحمان  کریمی،  علی 
محمد، مازیار زارع، پژمان نوری، سپهر حیدری، فرانک 
برای  را  و...  منصوری  محمد  پتروویچ،  ایوان  آتسو، 
تکرار قهرمانی روانه لیگ هشتم کرد که با توجه به 
مشکلات مدیریتی در ادامه فصل، دومین کهکشان 

پرسپولیس نیز به جایگاهی بهتر از پنجمی نرسید.

آتش بازی رویانیان و فتح الله زاده
با  را  دوازدهم  لیگ  پرسپولیس  رویانیان  محمد 
کیا،  مهدوی  مهدی  کریمی،  علی  نظیر  ستارگانی 
جلال حسینی، محسن بنگر، حسین ماهینی، مهرداد 
پولادی، محمد قاضی، رضا حقیقی، کریم انصاری فر، 
کاظمیان،  جواد  خانزاده،  محمدرضا  نوری،  محمد 
مانوئل  با هدایت  و..  .  گردان  کوریا، شهاب  نیلسون 
ژوزه به دنبال پایان دادن به ناکامی چهار ساله راهی 
لیگ کرد که این تیم نیز در پایان به جایگاهی بهتر از 
هفتم دست پیدا نکرد تا پرده سوم کهکشان سرخ نیز 

بی غرور به پایان خود رسد.
حالا باید منتظر شروع لیگ ماند و دید که آیا یحیی 
می تواند چهارمین نسخه از پرسپولیس پر ستاره و 
اصطلاحا کهکشانی را به قهرمانی و موفقیت در لیگ 
و حذفی برساند یا که به مانند غمخوار، مصطفوی 
خنثی  پایان  در  نیز  درویش  بمب های  رویانیان،  و 

خواهند شد.

تکلیف بازنشسته ها برای حضور در انتخابات فدراسیون فوتبال مشخص شد
به گفته »حسن کامرانی فر« -دبیر کل فدراسیون فوتبال- بازنشسته ها در سه پست حق حضور در فدراسیون را ندارند. 
وی با بیان اینکه فدراسیون فوتبال یک نهاد مستقل است، تاکید کرد: انتخابات فدراسیون فوتبال قرار است ۸ شهریور 
ماه برگزار بشود. با این حال چون منابع دولتی داریم، باید قوانین دولتی از جمله بازنشستگی را هم باید رعایت کنیم. 

به این ترتیب رئیس، دبیر کل و خزانه دار فدراسیون فوتبال نمی توانند بازنشسته باشند.

فاطمه ابراهیمی

حاشیه

»حسین قربانزاده« -رئیس سازمان خصوصی سازی- در گفتگو با »ایسنا« در پاسخ به 
سئوالی با بیان اینکه برخی از هواداران دو تیم سرخابی نسبت به قراردادهای 

منعقده با بازیکنان و مربیان دغدغه دارند که بسیار مهم است، اظهار کرد: 
از زمان بورسی شدن، این دو باشگاه حتما باید رویدادهای عمده مالی 
خود را در سایت کدال بورس افشا و متن کامل همه قراردادها را علاوه 
بر تنظیم گران تخصصی مانند سازمان لیگ و ... به شرکت فرابورس و 
سازمان خصوصی سازی ارائه کنند.وی ادامه داد: دقت کنیم که منابع 
حاصل از افزایش سرمایه دو باشگاه به صورت کوتاه مدت سرمایه 

گذاری شده و هیات مدیره باشگاه اختیار دارد از محل سود ماهانه این 
سرمایه گذاری هزینه کنند اما نمیتوانند از اصل منابع و تسهیلاتی که به 

پشتوانه این منابع اخذ می کنند در امور جاری استفاده کنند. درواقع حداقل 
۶۵ درصد از سرمایه گذاری، تا سقف ۲۵ درصد از بازپرداخت بدهی های معوق 

و تا سقف ۱۰ درصد برای بازارگردانی سهام هزینه کنند. بنابراین برای پرداخت دستمزد بازیکنان 
و مربیان نمی توانند از اصل این منابع استفاده و باید از منابع دیگر باشگاه اعم از کارگزاری و 

اسپانسری و ... استفاده کنند.
آخرین وضعیت بازگشایی نماد سرخابی ها

رئیس سازمان خصوصی سازی در ادامه درمورد بازگشایی نماد دو باشگاه نیز توضیح داد:  
درخصوص بازگشایی نماد باشگاه استقلال همه کارها انجام شده و صرفا متوقف بر اعلام نظر 
حسابرس درباره صورت های مالی شش ماهه اصلاحی است که امیدوارم این هفته بازگشایی 
صورت پذیرد. پرسپولیس کمی عقب تر از این مراحل است و برای مستندسازی تلاش می کنند.

قربانزاده ادامه داد: اخبار منتشره مبنی بر انتخاب یا انتصاب دو عضو هیات مدیره، از آنجائی که 

هنوز تشریفات مجمع انجام نشده رسمیت ندارد. تا قبل از بورسی شدن چون شرکت 
صددرصد دولتی بود انتخاب هیات مدیره به پیشنهاد وزارت ورزش و تایید 
دو عضو دیگر مجمع یعنی وزیر اقتصاد و دادگستری صورت میگرفت اما 
بعد از بورسی شدن، از آنجایی که این دو باشگاه سهامدار غیردولت دارند 
باید تشریفات برگزاری مجمع بورسی رعایت و اطلاعیه ۱۰ روز پیش 
از برگزاری مجمع منتشر شود و در دستور کار انتخاب اعضای هیات 

مدیره قرار گیرد که این اتفاق هنوز رخ نداده است.
ماجرای بورسی شدن سرخابی ها

بر اساس این گزارش، در زمستان سال گذشته سرانجام طلسم ورود 
سرخابی ها به تالار شیشه ای شکسته و فرایند پذیره نویسی سهام دو 
باشگاه انجام شد. بر این اساس پذیره نویسی تعداد یک میلیارد و ۲۳۶ 
میلیون و ۹۹ هزار و ۶۵۶  سهم از سهام جدید شرکت فرهنگی ورزشی استقلال 
ایران )سهامی عام( در نماد معاملاتی )استقلالح ۱( و تعداد یک میلیارد و ۳۴ میلیون و ۸۴۰ هزار 
و ۵۶۷ سهم از سهام جدید شرکت فرهنگی ورزشی پرسپولیس )سهامی عام( در نماد معاملاتی 
)پرسپولیسح ۱( ناشی از سلب حق تقدم به روش ثبت سفارش در تابلو نارنجی بازار پایه فرابورس 
ایران، از ۱۵ اسفندماه آغاز شد و در ۲۸ به پایان رسید.طبق آمار در پذیره نویسی پرسپولیس ۳۲۰ 
هزار نفر مشارکت کردند. ۲۶۱ میلیارد تومان از سهام این باشگاه توسط حقوقی ها و بیش از 
۸۸ میلیارد تومان نیز توسط حقیقی ها خریداری شد. همچنین ۲۸۶ هزار نفر در پذیره نویسی 
استقلال شرکت کردند که ۲۸۰ میلیارد تومان از سهام این باشگاه توسط حقوقی ها و ۷۹ میلیارد 
تومان توسط حقیقی ها خریداری شد. به عبارت دیگر این فرایند باعث شد ۳۵۰ میلیارد و ۵۰۰ 

میلیون تومان عاید باشگاه پرسپولیس و ۳۵۹ میلیارد تومان نیز عاید باشگاه استقلال شود.

»رئیس سازمان خصوصی سازی«:

کنند افشا  را  خود  قراردادهای  متن  باید  پرسپولیس  و  استقلال 

محمد معین ملکی
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افول تاریخی تکواندو مردان در »چانچئون«؛

وقت تصمیم برای تغییر

گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

شاگردان اسکوچیچ به مصاف 
»لاسلسته« می روند؟

در  کشور  این  ملی  تیم  اروگوئه ای،  خبرنگار  یک  اعلام  با 
سپتامبر در دیداری دوستانه به مصاف تیم ملی فوتبال ایران 
پنجره خرداد ماهی  در  ایران  فوتبال  تیم ملی  رفت.  خواهد 
که فیفا مشخص کرده بود از چهار مسابقه ای که می توانست 
انجام دهد تنها یک بازی را مقابل تیم دوم الجزایر برگزار کرد 
و همین موضوع انتقادات زیادی را متوجه فدراسیون فوتبال 
کرد. سپس »میرشاد ماجدی« -سرپرست فدراسیون فوتبال- در 
گفت وگوهایی اعلام کرد؛ برای پنجره بعدی فیفادی یعنی در 
ماه سپتامبر اردو و بازی های دوستانه مناسبی را برای تیم ملی 

فوتبال ایران مهیا خواهد کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«؛ حالا یک خبرنگار اروگوئه ای به نام 
»بایسان« در توئیتی اعلام کرده تیم ملی فوتبال این کشور در 
تاریخ ۲۳ سپتامبر )یک شهریور( در شهر وین و در کشور اتریش 
دیداری دوستانه را با تیم ملی فوتبال ایران برگزار خواهد کرد. 
لالسلسته همچنین به دنبال این است تا چهار روز بعد مقابل تیم 
ملی قطر پیکار داشته باشند. ایران و اروگوئه قرار بود در خرداد به 
مصاف هم بروند اما دراگان اسکوچیچ به خاطر مسافت طولانی 
که باید تا مونته ویدئو طی می شد با برگزاری این مسابقه مخالفت 

کرد اما حالا در اتریش شاهد بازی این ۲ تیم خواهیم بود. 
دیدار با اروگوئه در اتریش نشان می دهد که احتمالا ملی پوشان 

در اتریش اردو برپا می کنند و هیچ بعید نیست، دیگر دیدار 
تدارکاتی ما نیز در همین کشور ترتیب داده شود. ایران پیش از 
این و در سال های گذشته چند مرتبه ای در کشور اتریش اردو زده 
است.گفتنی است؛ اروگوئه در جام جهانی ۲۰۲۲ در گروه هشتم با 
تیم های کره جنوبی، پرتغال و غنا هم گروه است. آنها اولین بازی 
خود را مقابل نماینده قاره کهن به انجام می رسانند و به همین 
دلیل هم در نظر دارند تا با تیم های آسیایی بازی دوستانه به 
انجام برسانند تا شناخت بهتری از جنگجویان تائه گوک پیدا کنند.
اما »حسن کامرانی فر« -دبیرکل فدراسیون فوتبال- درباره بازی 
دوستانه با اروگوئه در ماه سپتامبر گفت: هنوز قراردادی در این 
باره امضا نشده است. منبع این خبر رسانه های خارجی هستند. 
در مورد هیچ تیمی اظهار نظر نمی کنم. سه یا ۴ گزینه داریم 
اما تا زمان قطعی شدن اسامی تیم ها را اعلام نمی کنیم. با 
اتریش هم نمی توانیم بازی کنیم اما برای محل اردو سه گزینه 
اروپایی داریم که هر کدام بهتر بود، آن را انتخاب خواهیم کرد. 
در فیفادی قبلی هم با اروگوئه تا مراحل نهایی پیش رفتیم اما 
به دلیل مسائل پیش آمده نتوانستیم بازی کنیم زیرا قرار بود به 
کانادا و سپس به این کشور برویم که نشد.کامرانی فر همچنین 
درباره تناقض در صحبت های اسکوچیچ و ماجدی پیرامون دیدار 
دوستانه با تیم های بزرگ برای تیم ملی فوتبال ایران گفت: 
برگزار نشدن دیدار دوستانه با تیم های بزرگ به دلیل ناتوانی 
فدراسیون نیست، برنامه ریزی کرده بودیم که یک بازی خوب 
برگزار کنیم و قرار بود به کانادا برویم و سه بازی برگزار کنیم. 
بعد از اینکه بازی با کانادا لغو شد با توجه به بعد مسافت 
مقرر شد که دیدارهای دیگر هم برگزار نشود. برای فیفادی بعدی 
برنامه ریزی می کنیم که بازی با تیم های قوی برگزار کنیم و هم 
فدراسیون و هم سرمربی تیم ملی کاملاً با یکدیگر هماهنگ 
اعلام خواهد  نهایی شود  بازی ها  اینکه  به محض  و  هستند 
شد.وی درباره منابع مالی مورد نیاز فدراسیون فوتبال تصریح 
کرد: برای این دوره به کمک های دولتی نیاز داریم و دنبال این 
هستیم که یک حامی مالی پیدا کنیم. بیش از یک میلیون یورو 
برای فیفادی بعدی و ۲ بازی بزرگ نیاز داریم. نزدیک به ۷۰۰ 
هزار دلار ۲ تیمی که می خواهیم با آنها بازی برگزار کنیم، از ما 
خواسته اند، چون ما باید برای میزبانی از تیم ها هم برنامه ریزی 

کنیم و به محض اینکه نهایی شود اعلام خواهد شد.

تکواندوی  رقابت های  دوره  بیست وپنجمین  پرونده 
قهرمانی آسیا به میزبانی شهر چانچئون کره جنوبی با 
کسب عنوان قهرمانی تیم زنان و ناکامی دور از انتظار 

تیم ملی مردان ایران بسته شد. 
در این پیکارها شیرزنان تکواندو ایران با هدایت مربی 
موفقی چون مینو مداح ۳ مدال طلا، ۲ نقره، یک برنز 
و ۵۰۰ امتیاز کسب کردند تا بالاتر از همه تیم های 
جام  و  ایستاده  نخست  جایگاه  در  شرکت کننده 
قهرمانی را بالای سر برند . در مقابل، مردان هوگوپوش 
تکواندوی ایران در ناامیدکننده ترین نمایش خود در 
۲۰ سال گذشته از رفتن به روی سکوی اول تا سومی 
آزمون خود  اولین  بیژن مقانلو در  تا  بازماندند  آسیا 
پس از بدست گرفتن هدایت تیم ملی، به نوعی مردود 
شود. تیم ملی تکواندوی ایران که زمانی نه چندان دور 
می شد،  محسوب  جهان  تکواندوی  در  ابرقدرت  یک 
حالا بی رمق تر از همیشه حتی از ایستادن بر سکوی 
اول تا سومی آسیا نیز ناتوان ماند و به عنوانی بهتر 

از پنجمی نرسید. 
انتخاب هادی ساعی به عنوان رییس جدید  از  پس 
به عنوان  دیگر  بار  مقانلو  بیژن  تکواندو،  فدراسیون 
آزمون  اولین  در  اما  شد،  انتخاب  تیم ملی  سرمربی 
نتوانست  آسیا  قهرمانی  رقابت های  در  خود  جدی 
انتظارات را برآورده سازد تا تکواندوی ایران ناباورانه 
رسیدن  در  و  آمده  زیر  به  آسیایی  برتر  سکوهای  از 
تکواندوی  تیم ملی  بماند.  ناکام  نیز  طلا  مدال  به 
ایران از سال ۲۰۰۲ همواره یکی از عناوین قهرمانی 
یا نایب قهرمانی آسیا را از آن خود کرد تا اینکه که 
در دوره قبل این رقابت ها، پس از ۱۹ سال سوم شد 
و امسال نیز در سقوط ادامه دار خود حتی از رسیدن 
در  آسیا شد!  پنجم  و  بازماند  نیز  به سکوی سومی 
این رقابت ها، میرهاشم حسینی یکی از دو نماینده 
ایران در المپیک توکیو، مهدی حاج موسایی و علی 
نیز  بزرگی  دانیال  و  رسیدند  نقره  مدال  به  نادعلیان 
مدال برنز گرفت؛ سونامی تکواندو ایران یعنی فرزان 
عاشورزاده به همراه امیرمحمد بخشی نیز با نمایشی 

ضعیف، وداع تلخی با شیاپچانگ آسیایی داشتند. 
آنچه مشخص است تکواندوی مردان ایران بر خلاف 
تیم بانوان که با تاریخسازی در کره جنوبی بر سکوی 
نخست آسیا ایستاد، حال و روز خوشی ندارد و با 

به  رقابت هایی  در  را  انتظارات  نمی تواند  روند  این 
المپیک  و  جهان  قهرمانی  همچون  مهمتر  مراتب 
پاریس برآورده کند. عملکرد کادر فنی تیم های ملی 
و   جنوبی  کره   ۲۰۲۲ آسیایی  مسابقات  در  تکواندو 
شاخص های آماری مربوطه، به وضوح بیانگر عملکرد 
به  رو  متوسط  کارنامه  و  بانوان  ملی  تیم  عالی 
پایین تیم ملی مردان در این مسابقات است. نزول 
تیم های ملی تکواندو، فرآیندی است که به فاصله 
اندکی پیش از المپیک ۲۰۱۲ لندن و از زمان جدایی 
رضا مهماندوست از مسئولیت سرمربیگری تیم ملی 
تکواندو آغاز شد و هادی ساعی خواه ناخواه میراث 

دار آن شده است. 
اما شاید در زمان اخذ تصمیم برای معرفی کادر فنی 
انتخاب  در  تیم  ملی مردان، هر چقدر که فدراسیون 
بانوان درست  مینو مداح به عنوان سرمربی تیم ملی 

ترین تصمیم ممکن را اتخاذ کرد، اما در بخش آقایان 
داد.  انجام  الموجودین«  »خیر  اساس  بر  انتخابی 
تکواندو  از  مهماندوست  رضا  جدایی  هر چه هست 
آذربایجان، فرصتی بی نظیر پیش روی تکواندوی ایران 
با سپردن مسئولیت سرمربیگری  تا  است  داده  قرار 
تیم ملی به این مربی پر افتخار و محبوب، اطمینان 
سوابق  و  نام  شایسته  نتایج  کسب  بابت  از  را  لازم 
فرآیند  در  پیش رو  مهم  مسابقات  در  ایران  تکواندو 
کسب سهمیه المپیک و حضور در این رویداد بزرگ، 

فراهم آورند. 
حال باید منتظر ماند و دید آیا هادی ساعی رییس 
راهکاری  او  کمیته فنی  و  تکواندو  فدراسیون  جوان 
برای سر و سامان دادن به وضعیت تیم ملی تکواندو 
با توجه به انتظارات موجود، خواهند داشت و دست 

به تغییرات زودهنگام خواهند زد یا خیر؟

فرهاد غلامعلی 

به ارزش ۶۰ میلیون دلار؛

»نیکولا یوکیچ« و امضای گرانترین 
NBA قرارداد تاریخ

»نیکولا یوکیچ« -سنتر صرب تیم بسکتبال دنور ناگتس و ارزشمندترین بازیکن ۲ فصل 
اخیر NBA- برای تمدید قرارداد فعلی خود و امضای گران ترین قرارداد تاریخ بسکتبال 
 The حرفه ای آمریکا، با این تیم به توافق رسید. بر اساس اطلاعات منتشر شده توسط
Athletic، یوکیچ برای امضای قرارداد پنج ساله به ارزش حداکثر ۲۶۴ میلیون دلاری با 
ناگتس به توافق دست یافته است و سال آخر قرارداد گزینه ای به ارزش ۶۰ میلیون دلار 
خواهد بود. یوکیچ در دو فصل اخیر عملکردی تماشایی برای دنور داشته است، که طی 
آن ها او به عنوان با ارزش ترین بازیکن فصل عادی شناخته شد، به علاوه او تنها ۲۷ 
سال سن دارد، بنابراین می توان ادعا کرد که بهترین سال های بازی او هنوز در راه است. 
سران ناگتس امیدوارند که با این ستاره صربستانی به عنوان رهبر خود، در نهایت بتوانند 

اولین جام قهرمانی خود در NBA را بالا ببرند.

ب ز�ت �ب

مدرک مربیگری معضل شد؛

 چالش »جلال« برای نشستن
 روی نیمکت پرسپولیس

بر اساس قوانین لیگ برتر فوتبال ایران، سرمربی تیم لیگ برتری حتما باید دارای 
مدرک  دارای  باید  حداقل  هم  دستیارانش  و  باشد  آسیا   A درجه  مربیگری  مدرک 
مربیگری درجه B باشند. به عبارت دیگر، تنها افرادی می توانند به عنوان مربی، کارت 
حضور روی نیمکت تیم لیگ برتری را دریافت کنند که یا مدرک درجه A  یا حداقل 
مدرک درجه B مربیگری داشته باشند. این یعنی حسینی باید دارای یکی ازاین مدارک 
باشد تا بتواند به عنوان مربی روی نیمکت پرسپولیس بنشیند. در همین رابطه »غلام 
جباری« -سرپرست کمیته آموزش فدراسیون فوتبال- درباره شرایط مدارک سید جلال 
حسینی به »ایسنا« گفت: از آنجا که جلال حسینی بازیکن ملی بوده و سال ها در لیگ 
برتر سابقه بازی دارد، بر اساس قوانین به او مدرک مربیگری درجه D داده می شود اما 

برای مدارک با درجات بالاتر، باید در کلاس های مربیگری شرکت کند.

سوژه


